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“Ghetto Games” festivāls 
šogad: 16 sporta veidi, 
25 pasaules valstis ar 
1500 dalībniekiem

Ziemeļkurzemes 
zvejniekciemā Meln-
silā dzimušais Dainis 
Briedis jau kopš bērna 
kājas zinājis,  ka savu 
dzīvi grib saistīt ar 
jūru. Pirmā vīzija – būt 
zvejas kuģa kaptei-
nim. Tādam kā tēvs. 
Paaugoties tā trans-
formējusies uz okeāna 
lainera komandtiltiņa 
stāvoša jūras vilka 
tēlā, kas, kā redzēts kinofilmās un lasīts grāmatās,  
ar skarbu, vējos ārdētu seju vada kuģi negaisa sa-
kultos viļņos vai ar pistoli rokā ved savu komandu 
cīņā pret nežēlīgajiem pirātiem. Toreiz prātā nav 
nācis, ka ne mazāk prieka un lepnuma sagādās at-
pūtnieku vizināšana tepat pa Ventu ar motorjahtu, 
kuras iegrime nepārsniedz piecdesmit centimetru.

Jau tradicionāli jūlija pēdējā nedēļas nogalē Vents-
pils pārtop par ekstrēmā sporta veidu galvaspilsētu 
ne vien Latvijas, bet visas Baltijas un, šķiet, pat 
visas Ziemeļeiropas un Austrumeiropas mērogā. 
Mazajā Ventspils pilsētā ar nedaudz virs 30 000 ie-
dzīvotāju sabrauks tik daudz ekstrēmo sporta veidu 
cienītāji un sportisti, kas ir kopumā ekvivalents 
teju 1/6 daļai pilsētas iedzīvotāju. “Ghetto Games” 
festivāls tuvojas straujiem soļiem un tā rīkotāji 
aprēķinājuši, ka jūlija pēdējās dienās Ventspilī sa-
brauks vairāk nekā 1500 dalībnieku no 25 pasaules 
valstīm, kas sacentīsies 16 dažādos sporta veidos. 
Un ja vēl pieskaita tos vairākus tūkstošus intere-
sentu, kuri ieradīsies Ventspilī kā atbalstītāji un 
skatītāji no malu malām, savu pieci tūkstoši kopā 
sanākšot noteikti.

Ventspilniekus un pilsētas viesus priecē jauna interesanta atrakcija – tūristu vilcieniņš. Vilcieniņš ta-
pis uzņēmumā “GP Trading”, savukārt ideja par šādu tūristu izklaides veidu pieder Ventspils Tūris-
ma informācijas centram.  “GP Trading” valdes priekšsēdētājs Ģirts Purviņš stāsta, ka ventspilnieki  
vilcieniņa parādīšanos uztvēruši atsaucīgi un ar smaidu, un arī autovadītāji esot ļoti saprotoši. 

Ventspilniekus un pilsētas 
viesus priecē tūristu vilcieniņš

V ilcieniņa maršruts ved gar nozīmīgāka-
jiem Ventspils tūrisma apskates objektiem. 
Brauciens sākas Ostas ielas promenādē 

pie kuģīša “Hercogs Jēkabs”, bet ceļojuma tālā-
kais punkts ir Dienvidu mols. Maršruts ved arī gar 
Piejūras Brīvdabas muzeju, Bērnu pilsētiņu, strūkla-
ku “Fregate  Valzivs” un citiem interesantiem objek-
tiem. Pagaidām lokomotīve velk vienu vagonu, bet 
plānots, ka pēc laika tam pievienosies arī otrs.

Dizainu tūrisma vilcieniņam veidoja arhitekts Alvis 
Didrihsons, par lokomotīves un vagoniņu tapša-
nu jāteicas Ansim Sēlim Sviriņam, Kristam Ērkšķim, 
Grigorijam Grundštokam, Guntim Burnevicam un 
Ērikam Beltem, bet būvniecība notika inženiera 
Jāņa Avotiņa vadībā. Projekts īstenots, pateicoties 
Ventspils pašvaldības “Tūrisma un ar to saistīto pakal-
pojumu jomas komersantu projektu līdzfinansēšanas 
konkursam”. 

V 
entspils – eks-
trēmo spor-
ta veidu rezi-
dence. Kāpēc 
gan nevarētu 

tieši tā to nosaukt? Tā to 
dēvē festivāla rīkotāji, jo 
Ventspilī “Ghetto Games” 
festivāls norisināsies jau 
septīto reizi, un nākot-
nē varētu kļūt par eks-
trēmo sporta veidu olim-
piādes epicentru. “Ghetto 
Games” festivāla Ventspilī 
galvenā koordinatore Ieva 
Gudina stāsta, ka Ventspils 
pilsēta ir pamatoti izvēlē-
ta par festivāla mājvietu. 
“Ventspils ir viesmīlīga pil-
sēta ar sakārtotu vidi, kā 
arī atpūtas iespējām ikvie-
nam – no mākslīgi uzbēr-
ta kalna un nepieradinā-
tā veikparka Piedzīvojumu 
parkā līdz labiekārtotai 
Zilā karoga pludmalei un 
brīvpieejas sporta lauku-
miem,” saka I.Gudina.

ĢIMENES SAJŪTA
Šāda pasaulē jau ļoti labi 

zināma festivāla norise ir 
liels ieguvums kā Latvijai, tā 
visai ekstrēmo sporta veidu 
ģimenei. Liels ieguvums ir 
arī skatītājiem un tiem, kuri 
vēl tikai sapņo par nopiet-
nu nodarbošanos ar eks-
trēmajiem sporta veidiem. 
Proti, ja citur vai cita veida 
sporta pasākumi un festivāli 
bieži vien notiek par maksu 
ar ieejas biļetēm, “Ghetto 
Games” pilnīgi visi notikumi 
ir bez maksas. “Neatkarīgi 
no vecuma, dzimuma, tau-
tības vai iecienītās saldēju-
ma garšas, “Ghetto Games“ 
festivāls visiem apmeklē-
tājiem pieejams bez mak-
sas, kas ir liels retums šāda 
mēroga izklaides pasāku-
miem. Vienīgais nosacījums 
– līdzi jāņem labs noskaņo-
jums, lai var tajā dalīties ar 

Ventspils pilsētā reģistrētā bezdarba līmenis darbspē-
jas vecumā pēc straujāka samazinājuma nu jau vairā-
kas nedēļas spītīgi turas 4,0% robežās. Darbā iekār-
toties izdodas tikai retajam, lai arī piedāvāto vakanču 
skaits ir ļoti liels. Kā “Ventspilnieks.lv” jau ir rakstījis 
vairākkārt, lielā brīvo vakanču skaita un bezdarbnieku 
skaita attiecībai ir savs objektīvs skaidrojums, un – to-
mēr. Piemēram, jūlija pirmajā nedēļā darbā iekārtojās 
pieci cilvēki, vēl nedēļu iepriekš – trīs, bet aizvadītajā 
nedēļā – tikai viens, atsaucoties uz Nodarbinātības 
Valsts aģentūru, ziņo Ventspils pilsētas pašvaldība.

Zem 4,0% vēl 
neizdodas tikt

S 
askaņā ar publisko-
to informāciju, bez 
darba pagājušajā 
nedēļā oficiāli bija 
reģistrētas 870 per-

sonas. Šis skaitlis šķiet salī-
dzinoši zems, taču to iespē-
jams samazināt vēl ievēro-
jami zemāk, ja šim jautā-
jumam pašvaldība, kas ļoti 
cer jau jūlijā dabūt šo rādī-
tāju zem 4,0% robežas, pie-
vērstos mērķtiecīgāk un 
talkā aicinātu arī visas savā 
pakļautībā esošās ie stā-
des un privātos uzņēmu-
mus. Bezdarbnieku rindās 
būtisks īpatsvars ir ilgsto-
šie bezdarbnieki ar termi-
ņu līdz vienam gadam, kas 
veido vienu ceturto daļu. 
Aptuveni puse no visiem ir 
bez darba līdz maksimums 
sešiem mēnešiem. 50-54 un 
55-59 gadu vecuma grupās 
bez darba reģistrēti kopā 
teju ceturtdaļsimts, kopu-
mā pirmspensijas vecumā 
ir pusotrs simts bezdarbnie-
ku. Uzmanību raisa fakts, ka 
vairāk nekā 100 bezdarbnie-
ku ir pa 25-29 un 30-34 gadu 
vecuma grupās. Tātad cilvē-
ki pašā spēka pilnbriedā.

Runājot par pirmspen-
sijas vecuma cilvēkiem, 

Latvijā šī situācija kļūst arvien 
nopietnāka. Kā liecina tikko 
Centrālās statistikas pārvaldes 
publiskotie dati, šī gada sāku-
mā Latvijā bija 269 800 jeb 
13,9 % pirmspensijas vecu-
ma iedzīvotāji. Katru gadu 
vecuma grupā no 55 līdz 64 
gadiem iedzīvotāju skaits 
palielinās, un no 2010. līdz 
2018. gadam vērojams pie-
augums par 9,1%. Skarbas 
sekas demogrāfijas problē-
mai, kuru joprojām neizdodas 
atrisināt – mirstība ir augstāka 
nekā dzimstība. Pirmspensijas 
vecumā pērn bija nodarbināti 
tikai 62% cilvēku. 

Ventspilī reģistrētā bezdar-
ba līmenis pašlaik ir par 0,9% 
zemāks nekā vidēji valstī. 
Tas gan nav nekāds brīnums, 
ņemot vērā to, cik augsti 
bezdarba rādītāji ir Latgales 
reģionā (Latgalei kopumā 
vidēji tas ir 14,9% no eko-
nomiski aktīvajiem iedzīvotā-
jiem, bet darbspējas vecumā 
– nedaudz zemāks). Cita lieta, 
ka Kurzemē bezdarba līmenis 
šobrīd ir 5,3%, kuru ļoti tieši 
ietekmē joprojām salīdzino-
ši augstais bezdarba rādītājs 
Liepājā (6,2%).

PIE MELNĀ 
KONTINENTA 
PASMELTĀ GUDRĪBA

Viss izsapņotais brīnu-
mainā, vai varbūt dabīgā 
kārtā, pateicoties Daiņa 
gaišajam prātam un dar-
bīgajam raksturam, arī pie-
pildījies: uz kapteiņa til-
tiņa tuvās un tālās jūrās 
aizvadīts vairāk nekā trīs-
desmit gadu; pabūts vis-
maz 130 valstu ostās; pie-
dzīvoti pirātu uzbrukumi 
pie Somālijas krastiem un 
kopā ar, kā vēlāk atklājies, 
negantu cilvēkēdāju ceļots 
pa Papua-Jaungvinejas 
džungļiem...Bet ģimenes 
dzīves vietā Ventspilī Dainis 
pirms pāris gadiem noen-
kurojies ne tikai ar neti-

camu piedzīvojumu stās-
tiem prāta rūmēs un tāl-
jūrās gūtu pieredzi kuģo-
šanā. No Āfrikas krastiem 
līdzi paņemta arī kāda dzī-
vesgudra atziņa, ko saru-
nā ar viņu izteicis ne tikai 
melnajā kontinentā par 
brīnumdakteri dēvētais 
Harijs Pārkers: “Mēs neva-
ram izmainīt visu pasau-
li. Bet mēs varam izmainīt 
pasauli vienam cilvēkam, 
vēl vienam, vēl vienam... 
Tā pamazām.” Pārkers  par 
mediķi brīvprātīgi kalpo-
jis uz pasaulē lielākā civilā 
peldošā hospitāļa “Africa 
Mercy”, kura kapteinis 
tolaik bijis Dainis Briedis. 
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Dadzis – LRA saraksta līderos 
Kurzemē
Latvijas Reģionu apvienībai (LRA) 13. Saeimas 
vēlēšanās Kurzemes apgabalā saraksta līde-
re būs LRA valdes priekšsēdētāja un Saeimas 
frakcijas vadītāja Nellija Kleinberga. Starp 
saraksta lokomotīvēm Kurzemes reģionā ir 
Ventspils novada domes priekšsēdētāja viet-
nieks Māris Dadzis, kurš sarakstā startēs ar 
trešo numuru.

Evakuē t/c “Tobago”
12. jūlijā no tirdzniecības centra “Tobago” 
evakuēja visus pircējus un darbiniekus, jo 
ieskanējās trauksmes sirēna, kas ziņo par 
ārkārtas situāciju. Veikalā bija ieslēgusies 
ugunsdzēsības sirēna, kas izrādījās viltus 
trauksme. Iemesls esot bijis krasa tempera-
tūru atšķirība – ārā bijis ļoti tveicīgs, bet iekš-
telpās gaiss būtiski atdzesēts.

Gada skolēna balvai 7 laureāti
Livonijas ordeņa pils Kapitula zālē sumināti 
Ventspils labākie vidusskolu absolventi. Šogad 
septiņiem Ventspils skolu beidzējiem piešķirts 
gada skolēna nosaukums. Centīgākos vidus-
skolas absolventus Ventspilī sveic jau kopš 
2000.gada. Šo gadu laikā apbalvojumus jau 
bija saņēmuši 133 skolēni. Apbalvoti tiek tie 
skolēni, kuru atestātā nav zemāku atzīmju par 
astoņām ballēm, bet centralizētajos eksāme-
nos kopējais rādītājs ir 75% un augstāks.

Nometnē izstrādās  
un palaidīs debesīs zondi
No 23. jūlija līdz 3. augustam ilgs Ventspils 
Augstskolas bezmaksas vasaras skoliņa, kuras 
laikā tās dalībnieki kopīgi izstrādās stratosfē-
ras zondi un nometnes noslēgumā to arī 
palaidīs debesīs. Vasaras skoliņa paredzēta 
25 skolēniem, kuri mācās sestajā līdz devīta-
jā klasē. Nodarbības notiks katru darba dienu. 
Skolēni piedalīsies arī dažādās citās saliedēša-
nās un brīvā laika aktivitātēs. Skoliņai jāpiesa-
kās elektroniski: https://ej.uz/4dwg.

Ierobežota satiksme  
līdz rudenim
Saistībā ar plānotiem pārbūves darbiem, no 
16. jūlija ir ieviesti satiksmes ierobežojumi 
Mazajā Kurzemes ielā. Alternatīva tranzīt-
maršruta izveides TEN-T tīkla Ventspilī laikā 
notiks Mazās Kurzemes ielas pārbūves darbi. 
Tie norisināsies līdz 31. oktobrim.

Ventspils slimnīcā  
piedzimis 300. mazulis
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā Ventspilī 
pasaulē nācis 300. mazulis šajā gadā. Ventspils 
slimnīcā laist pasaulē savus mazuļus izvēlas 
ne vien ventspilnieki, bet bieži vien arī ģime-
nes no Ventspils un apkārtējiem novadiem, 
kā arī no citiem reģioniem Kurzemē un pat 
no Rīgas un citām pilsētām. Ventspils pilsētas 
Dzimtsarakstu nodaļā pirmajā pusgadā reģis-
trēti 174 mazie ventspilnieki.

Aicina ziedot asinis arī vasarā
Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca aicina 
iedzīvotājus atsaukties un ziedot asinis arī 
vasaras mēnešos, tā palīdzot nodrošināt ar asi-
nīm un asins komponentiem slimnīcas krāju-
mus. Asins komponentus nepieciešams pārliet 
jaundzimušajiem, dzemdētājām, pacientiem 
ar traumām, apdegumiem un akūtām asiņo-
šanām, hematoloģiskiem slimniekiem, kā arī 
pēc operācijām. Viena ziedotā asins deva var 
palīdzēt glābt dzīvību vismaz diviem cilvē-
kiem. Pērn tika sagatavotas 1117 asins devas, 
ar kurām palīdzība sniegta 3300 iedzīvotājiem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ceturtās varas groži
“Kā jums šķiet? Kāpēc man būtu jums jādod kāda informāci-
ja?” atbildot uz informācijas pieprasījumu, retoriski jautāja 
pašvaldības iestādes darbiniece. Un sardoniski smīnot pa-
raudzījās “Ventspilnieks.lv” redakcijas pārstāvja sejā. “Vai 
tāpēc, ka esat žurnālists? Es, piemēram, visas ziņas izlasu 
internetā – tad jau katrs, kas tur publicējas, arī ir žurnālists.”

1991. gads – 4. maija Augstākās Padomes sēde, ap deputātiem, 
kas pēc vēsturiskā balsojuma iznākuši no tagadējās Saeimas ēkas, 

pulcējas arī žurnālisti. Tas vēl nebija laiks, kad skatītāji, klausītāji vai 
lasītāji varēja sekot līdz notikumiem, uzzināt jaunumus un vērtēt 
procesus pēc “feisbukā”, “tviterī” vai “instagramā” ievietotajiem 
“postiem”, no viedtālrunī uzfilmētiem vai uzņemtiem sižetiem, bet 
informāciju iegūt no n-tajiem interneta portāliem. Gan tādiem, kur 
ziņas īstas, gan tādiem, kuru autoriem ir spilgta iztēle. Citiem vār-
diem, mediju, jebšu, runājot tēlaini, ceturtās varas groži bija sapro-
tami, žurnālistu izpausmes veidi skaidri definēti. 

Laiki mainījušies. Un termins “ceturtā vara”, tāpat kā “vārda brī-
vība”, kas tolaik – 1991. gadā – vismaz attiecībā uz medijiem vai-
rāk asociējās ar drukātu, rādošu un raidošu mediju darbiniekiem, 
kļuvis izplūdis. Nenoliedzami, laikmets, kad katrs pats sev žurnā-
lists un katram pašam ir iespēja kļūt par mediju, nav nekas slikts 
vai nosodāms (vienalga, vai tas būtu profils sociālajā tīklā, regulā-
ri papildināts emuārs vai pašdibināta “informācijas aģentūra”). Tas 
ir pat labi – mums ir palielinājušās informācijas ieguves iespējas, ir 
iespēja vērtēt teju jebkuru notikumu gluži vai no bezgalīga informā-
cijas avotu un viedokļu daudzuma. Izsijājot graudus no pelavām un 
noskaidrojot, kam ticēt un kam ne visai. Ar atrunu, protams – katrs 
pēc savas saprašanas, izglītotības un izpratnes līmeņa. Taču šim 
“brīvā vārda” jaunajam fenomenam ir arī otra puse – ceturtā vara, 
kas bija viens no četriem demokrātijas stūrakmeņiem, pēc būtības 
ir pārstājusi eksistēt. Tā vietā nākušas vien informācijas putas, kas 
kuļas katra atsevišķa indivīda personiskajā “informācijas burbulī” 
“feisītī” vai domubiedru izmantotā “sarunu grupā”.

Ir mirkļa emocijas, ieinteresētu vai nejaušu liecinieku liecības, 
“speciālistu” un “pētnieku”, kuri sev šādu nosaukumu piešķīruši 
paši, viedokļi, kuru gūzmā un pārbagātībā pazūd patiešām nopietnu 

ekspertu secinājumi, analīze vai komentāri. Un zibakcijas Ostas pro-
menādē vai viltus meteorītu krišana kādā Alūksnes laukā aizņem 
gandrīz visu mediju telpu, pazaudējot jebkādu sākotnējo “ceturtās 
varas” pamatuzdevumu. Jo kuru mediju gan interesēs kaut kāda 
tur sabiedrībā svarīga problēma, ja sociālie tīkli (un sabiedrība tiem 
līdz) vārās par Megasvarīgo Jautājumu – kurš kuram tad nokrā-
pa miljonāra mantojumu: aktrise Elīna Dzelme meitai Irinai, vai 
arī bija otrādi. Un cik tas bija ētiski. “Ceturtās varas” pamatpienā-
kums vismaz pēc teorijas ir būt t.s. sargsunim visām pārējām trim 
varām: likumdošanas, izpildu un tiesībsargāšanas. Un neļaut šīm 
trim nosauktajām, vienkāršoti sakot, izvirst visatļautībā. Taču izplū-
dušajā mediju vidē un bezgalīgajās iespējās būt medijam vairs īsti 
nav skaidrs, kas, ko un, galvenais, kāpēc tad sargās? Jo, tīri objektī-
vi, pat pašām trim “pirmajām” varām vairs īsti nav skaidrs, kurš tad 
te tagad pārstāv šo sargsuņa “ceturto” varu – it kā visiem skaidrs, 
ka šīm trim varām būtu jāatbild sabiedrības priekšā, taču kam tad 
atbildēt? Katram komentāram ziņu portālā? Katram “feisbuka” 
ierakstam? Katram, kurš skaļāk bļauj un pulcē vairāk sekotājus? 
Visiem, bet reizē nevienam?

Nē, nav tā, ka kādreiz lapas bija zaļākas un dzīve sakārtotāka, 
kur katrs zināja “savu vietu”. Tieši otrādi, runa ir par to, ka ne tikai 
Latvijas, bet būtībā visas t.s. demokrātiskās pasaules sabiedrība ir 
nonākusi situācijā, kad pašas izauklētā un tehnoloģiju iespaido-
tā “katrs pats sev žurnālists” mediju vide liks arī pašai sabiedrībai 
atjaunot “ceturto varu”. Kāda tā var izskatīties? Kā mediju telpa 
attīstīsies? Un galu galā – kā “ceturtā vara” atkal spēs ietekmēt pir-
mās trīs? Šķiet, mēs vēl pamatīgi mācāmies izmantot to, kas mums 
nolikts priekšā un attīstās milzīgā ātrumā. Un, tāpat kā visās tik radi-
kālās dzīvesstila un dzīvesveida izmaiņās, arī šeit vispirms ir jānoku-
ļas putām – jāpaiet laikam, kamēr mēs bērnišķīgi izpriecājamies, ka 
varam tāpat vien piecelt kājās tūkstošus. Ar vienu veiklu un radošu 
taustiņa piesitienu – sak, ielikšu vēsti, ka no rītdienas atcels pensi-
jas. Un tad, kad putas noskriesies, iespējams, demokrātijas stūrak-
mens atkal varēs par tādu kļūt. Citā formā, citā veidolā un, iespē-
jams, citā līmenī. Bet viens gan ir skaidrs – mediju demokrātija tādā 
izpratnē, kādā mēs to zinājām līdz šim, noteikti ir mirusi.

Un no šī skatupunkta raugoties – pašvaldības iestādes darbinie-
cei ir taisnība. Tad jau arī kāda šaura padsmitnieču modes bloga 
autore arī varētu uzdoties par žurnālistu, bet pats blogs par plaš-
saziņas līdzekli. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Lai gan Baltijas valstu ostās pārkrauto kravu apgrozījums joprojām ir ar negatīvu bilanci, ko lielā mērā “velk uz leju” tieši Latvi-
jas ostu apgrozījuma kritums, Lietuva jeb konkrēti Klaipēdas osta turpina savu veiksmīgo izaugsmi un iet uz priekšu ar pozitī-
viem rādītājiem. Latvijas ostās kopumā kravu apjoms pirmajos piecos mēnešos (oficiālie jaunākie dati vēl nav pieejami) ir par 
2,18 mlj. tonnu mazāks nekā pērn, Lietuvā tas pieaudzis par teju 1 mlj. tonnu, turklāt starpības attiecība starp Latviju un Lietuvu 
turpina strauji sarukt.

Klaipēda turpina audzēt muskuļus; 
Latvijā visvairāk cieš Ventspils osta

V 
alstiska tālredzība, visu 
iesaistīto pušu sav-
starpēja sadarbība un 
ieinteresētība kopējā 
izaugsmē un pragma-

tisks skats nākotnē – tā eksper-
ti raksturo Klaipēdas ostas izaug-
smes pozitīvo aspektu apstākļos, 
kad ekonomiskā boikota dēļ tran-
zīts no Krievijas arvien apsīkst. 
Jādomā, kā virzīties tālāk, ko sek-
mīgi dara Klaipēda. Tā arī ir izman-
tojusi iespēju pārtvert iespējas, ko 
palaidusi garām arī Latvija, kurā trīs 
lielās ostas ir savstarpēji konkurējo-
šas, tā gadiem ilgi dažkārt būtiski 
bremzējot kopējās valsts iespēja-
mos ilgtermiņa ieguvumus.

No Baltijas valstu ostās apkalpo-
tajām kravām vairākums jeb 42,6% 
pārkrauts Latvijā, taču Lietuva jau 
min uz papēžiem ar 34,2%. Latvijas 
ostās pārkrauto kravu apmērs minē-
tajā laika periodā sarucis par 7,5% jeb 2,18 
mlj. tonnu un bija 27,072 mlj. tonnu. Tikmēr 
Lietuvas ostās kravu apgrozījums pieaudzis 
par 4,8% jeb 992 tūkst. tonnu un bija jau 
21,721 mlj. tonnu. 

Vēl izteiktāka aina ir lielo ostu vidū, kur 
arvien stabilāk līderpozīcijā nostājas Klaipēdas 
osta – šī gada pirmajos piecos mēnešos te 
pārkrauti 18,223 mlj. tonnu kravu, kas ir 
par 5,8% vairāk nekā 2017. gada attiecīga-
jā periodā. Maijā vien pārkrauts 3,873 mlj. 
tonnu kravu. Seko Rīgas osta, kurā pārkrauti 

14,705 mlj. tonnu kravu, taču tas ir kritums 
par 1,2%. Seko Ventspils osta, kurā jūtams 
visizteiktākais kravu apgrozījuma sarukums – 
pārkrauts 8,379 mlj. tonnu, kas ir par 22,2% 
mazāk. Liepājas ostā apgrozījums bija 3,185 
mlj. tonnu (+10,2%).

Latvijas ostām ir viela pārdomām arī par 
to, ka Klaipēdas osta nedomā apstāties pie 
sasniegtā un, lai arī kopējās tendences var 
nešķist diez ko rožainas, tā plāno trīskār-
šot savas ostas kapacitāti. To plānots darīt, 
lai, kā norāda Lietuvas satiksmes un sakaru 

ministrs Roks Masjulis, Klaipēdai būtu gata-
va infrastruktūra nākotnes kravām, raugoties 
jau 50 gadu perspektīvā. Attiecībā uz situāciju 
ar kravu pārvadājumiem R.Masjulis norāda, 
ka Baltijas reģionā tranzīts joprojām “turpi-
na ciest” no tā, ka Krievija pārvirza kravas uz 
savām ostām. Tiesa, pēc viņa teiktā, kravu 
pārvadājumu apmērus ir iespējams noturēt 
esošajā līmenī, ja to prot darīt kopīgu intere-
šu labā, fokusējoties uz iekšzemes pārvadāju-
mu audzēšanu, kā arī piesaistot caur Poliju un 
Baltkrieviju vestās kravas. 
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ATKLĀTAS PREZIDENTA VĒLĒŠANAS – VEIDS, KĀ 
IZBEIGT TIRGOŠANOS PAR PREZIDENTA BALSĪM

«Es samērā labi zinu, kā ir ievēlēti visi prezidenti – ieskaitot 
mani pašu,» saka bijušais prezidents.

Pēc Zatlera domām, Latvijas prezidents Saeimā būtu jāievēl 
atklātās vēlēšanās. «Mums mēģina iezīmēt drūmas ainas, ka, 
vēlot atklāti, draudot politiskā ietekmēšana, neizlēmība, taču 
nekas tāds nenotiktu. Tieši pretēji – atklātas vēlēšanas būtu 
sabiedrībai skaidrākas.» Viņš uzsver, ka atklātas vēlēšanas 
Latvijā nozīmētu arī politiskās tirgošanās ēras beigas. Turklāt, 
pēc eksprezidenta domām, šī ideja Latvijā ir teju jau nobrie-
dusi un pavisam drīz īstenosies.

Komentējot to, ko reiz teicis astotais Latvijas prezidents 
Andris Bērziņš, ka atklātas vēlēšanas ir nepieciešamas tām 
politiskajām partijām, kas neuzticas saviem partijas biedriem, 
Zatlers šādu izteikumu sauc par spekulāciju. «Tajā brīdī, kad ir 
atklātas vēlēšanas, ir jāpasaka kāpēc par un kāpēc pret. Tad 
arī iekšējā diskusija partijās, tajā pašā ZZS, būs daudz pama-
tīgāka. Kāpēc? Tāpēc, ka nepieciešami argumenti. Tu nevari 
vienkārši trīs cilvēku sarunā pārējiem lūgt – uzticieties mums, 
tas ir pareizākais lēmums.»

«ES ĻOTI CERĒJU, KA PĒC IEPRIEKŠĒJĀM 
VĒLĒŠANĀM VISI BŪS SAPRATUŠI, 
KA EKSISTĒ VILTUS PREMJERA KANDIDĀTI, 
KURI NEKAD NEBŪS PREMJERI»

Kāpēc Latvijā joprojām nav atklātas vēlēšanas un kāpēc 
ZZS «spītējas», lai tās tādas nebūtu, Zatlers norāda: «Ir jāsa-
prot, ka ZZS ir būvēta uz komunistiskās partijas bāzes un līdz 
šai dienai tā ir izveidota kā viena lauku komunistu partija – šī 
veida domāšana ir «atnākusi» līdz šai dienai, jo arī ļoti dau-
dzi līderi ir bijušie komunisti.» Viņš uzsver, ka tad, kad vienā 
partijā valda diktatūra, domāšana ir pavisam citāda nekā 
daudzpartiju demokrātijā. Zatlers atgādina publicētos datus 
par to, cik Saeimā katrā partijā ir bijušo komunistu. «Pārsvarā 
viņi visi ir vienā partijā. Tā ka īstenībā mums būtu jāsaka – 
mums ir darīšana ar lauku komunistu partiju, kura ir ļoti vāja 
arī galvaspilsētā.»

Tāpat Zatleram šķiet nepieņemams Ušakova paziņojums 
nekādā ziņā nekandidēt un nepiedalīties Saeimas vēlēšanās. 
«Kas tas tāds? Faktiski partijas līderis paziņo, ka partija negrib 
būt valdībā. Viņš pauž, ka negrib piedalīties politiskā proce-
sā, jo viņš ir aizņemts, kā pats saka, šeit, Rīgā, ar saimniecis-
kiem darījumiem. Par ko tad ir runa – kāda var būt uzticēša-
nās šai partijai?»

«Politiskās aprindās visu laiku tiek runāts, ka partijas līde-
rim ir jābūt premjera kandidātam, visiem jāpiedalās. Arī 
Krišjānim Kariņam vajadzēja nolikt savu Eiropas Parlamenta 
mandātu un teikt – es gribu būt premjera kandidāts, es iesais-
tos cīņā, un cīņa notiek šeit –, nevis likt domāt, ka viņš Briselē 
pasēdēs par lielu naudu, bet, ja pēkšņi kļūs par premjeru, tad 
atnāks,» komentē Zatlers.

«Es ļoti cerēju, ka pēc iepriekšējām vēlēšanām visi būs 
sapratuši, ka daudzi ir viltus premjera kandidāti, kuri nekad 
nebūs premjeri. Tomēr atkal visi mācās no «Lembergiem» – 
var stāvēt malā, jo Saeimā nekur nav sasmērējies, nekad nav 
uzņēmies atbildību, nekad nav bijis centrālajā valdībā, viņš 
ir taisījis naudu Ventspilī, un tas arī viss. Visi grib nokopēt 
to pašu, uzskatot to par veiksmes stāstu. Vai tas ir veiksmes 
stāsts nākotnei? Noteikti nē.»

Runājot par "Saskaņas" izvirzīto prezidenta amata kandidā-
tu Pēteri Sproģi, Zatlers uzskata, ka Latvijā nevar iet par pre-
zidentu cilvēks, kurš nav gatavs «kauties». «Ja tu neesi gatavs 
«melnam PR», ja tu neesi gatavs nežēlīgiem, netaisnīgiem 
uzbrukumiem, tas nozīmē, ka neesi tik spēcīgs, lai ieņem-
tu šo amatu. Tev jābūt spēcīgam, jāprot to visu izturēt. Nav 

Valodas "must be". 
Intervija ar Valdi Zatleru par prezidenta kandidātu 
politisko tirgu un komunistiskā mantojuma pieeju 
Esot divi veidi, kā norisinās politiskais tirgus aizklātajās vēlēšanās par Latvijas Valsts preziden-
tu – vienā dominē kandidātu virzīšana apmaiņā pret balsīm, otrā pret naudu. Ja skata pēdējo 
variantu, tad jo vairāk – labāk nevienam nezināt, kā vēlēšanas notiek. Tā pati "Saskaņa", kas 
tagad «gudri» klusē par to, vai būtu nepieciešamas atklātas vēlēšanas, patiesībā vienmēr esot 
bijusi pret šādu priekšlikumu, jo tā ir iespēja veidot politisko tirgu – savas partijas balsis pār-
dot, kas arī esot ticis darīts. Tikmēr Zaļo un zemnieku savienība (ZZS) «spītējas» par atklātajām 
vēlēšanām daļēji tāpēc, ka ir galvenā «komunistiskā mantojuma» glabātāja – šādos jautājumos 
šis partijas «mantojums» arī visvairāk izpaužas, savos novērojumos par prezidenta vēlēšanām 
intervijā BNN žurnālistei dalās bijušais, septītais Latvijas Valsts prezidents Valdis Zatlers.

nevienam jāpārmet, ka viņš nav spēcīgs, bet, ja reiz tu esi 
izlēmis, ir jābūt gatavam uz visu.»

Zatlers atzīmē, ka "Saskaņa" bija ļoti savtīga, izvirzot Sproģi 
prezidenta amatam. «Viņiem bija vajadzīgs kāds spēcīgs kan-
didāts, bet vai garīdzniekiem jāiet politikā? Tas ir ļoti nopietns 
jautājums, jo ar reliģijas lietām Latvijā viss ir kārtībā. Visas 
reliģijas brīvi praktizē, nestrīdas savā starpā, saņem no valsts 
atbalstu, ja vajadzīgs. Te ir ļoti saprātīga sadzīvošanās starp 
valsti un baznīcu. Šajā gadījumā iet politikā – kāpēc? Kādu 
mērķi tu sev esi izvirzījis?»

«Mācītāji tomēr kopj mūsu dvēseles, bet mācītāji mūs 
neved «kaujā»,» tā politisko situāciju komentē Zatlers.

TAUTAS VĒLĒTS PREZIDENTS – 
POLITIĶU SAUKLIS, LAI IZPATIKTU SABIEDRĪBAI

Jāatzīmē, ka temats par tautas vēlētu prezidentu Latvijā ik 
pa brīdim piedzīvo savu renesansi. Arī pašreizējais Latvijas 
prezidents Raimonds Vējonis ir nācis ar piedāvājumu, ka 
2019.gadā par nākamo prezidentu ir jālemj tautai. Tikmēr 
Zatlers norāda: «Nav brīnums, ka ar tādu priekšlikumu klajā 
nāk pats prezidents, jo prezidentam vienmēr ir salīdzino-
ši augsts popularitātes reitings, kaut vai sava statusa dēļ. 
Prezidents vienmēr cilvēka acīs ir pēdējā instance, pie kuras 
vērsties.» Viņš uzsver, ka šis temats, bieži ir aktuāls tieši pirms 
vēlēšanām, to izmantojot kā vēlēšanu saukli vai vismaz kā 
žestu – demonstrēt vēlmi īpaši izpatikt tautai.

«Es domāju, ka, protams, tauta var ievēlēt prezidentu bez 
problēmām un nekas slikts no tā nebūtu. Tautas lēmums ir 
tautas lēmums. Tiem, kas saka, ka tauta nav saprātīga, es 
parasti saku, ka tauta ir. Bet tādā gadījumā tas vairs nav 
politisks kompromiss, tā ir asa politiskā cīņa. Vai tas mums 
ir vajadzīgs? Pēdējā laikā pieredzētā Krievijas iejaukšanās 
citu valstu vēlēšanās vēsta arī par to, ka iejaukties publiskās 
vēlēšanās, vēlot vienu personu, ir daudz vieglāk, nekā izdarīt 
spiedienu uz 100 deputātiem, kas ievēl par savu prezidentu 
vienu kompromisu personu.»

Runājot par to, ka pēdējie divi Latvijas prezidenti ir cieši 
saistīti ar ZSS, Zatlers atgādina, ka pārējie politiskie spēki 
ļāva šos prezidentu ievēlēt. «Politiskais kompromiss bija 
tāds, ka acīmredzot pārējiem politiskajiem spēkiem nebija 
izejas. Pēdējās vēlēšanās visiem patika cits prezidenta kan-
didāts – Egils Levita kungs. Redziet, patikt un būt ļoti piemē-
rotam prezidenta postenim nenozīmē, ka jums ir balsis. Par 
šīm balsīm politiskiem spēkiem ir jācīnās. Ja politiskie spēki 
nāk ārā, tā kā Nacionālā apvienība, un saka: «Mums vislabā-
kais kandidāts,» – ar to nepietiek. Nacionālajai apvienībai bija 
jāiet un jāpārliecina pārējie politiskie spēki, ka šis ir labākais 
kompromisa kandidāts un labākais kandidāts valstij. Šis pro-
cess notiek vienmēr, bet pēdējās reizes, es pat varbūt teikšu 
pēdējās abas reizes, tas nebija tāds pārāk intensīvs. Līdz ar to 
balsis izkārtojās kāda cita faktora dēļ, nevis tāpēc, ka ikviena 
partija cīnījās par savu kandidātu.»

VALODAS IR – "MUST BE"
Pēc Zatlera domām, no obligātam prasībām, lai kandi-

dāts varētu kļūt par Latvijas prezidentu, noteikti ir viņa valo-
das zināšanas. Kā eksprezidents saka: «Valodas ir – "must 
be" (obligātas – no angļu val.).» «Viņam ir jāprot komuni-
cēt bez tulka klātbūtnes un pārrunāt svarīgus jautājumus arī 
«aci pret aci», citādi prezidenta ietekme ir ievērojami mazā-
ka.» Tāpat kā obligātu prasību viņš min vēstures zināšanas. 
«Valodu var viegli pārbaudīt, vēsturi – iemācīties.»

«Pārējo nosaka prezidenta kandidāta iepriekšēja dzīve – 
kāda ir viņa dzīves pieredze, izglītība. Ir jāvērtē cilvēks, nevis 
kaut kādi punktiņi un IQ. Ir jāvērtē, kāda ir viņa dzīves pie-
redze – līdz četrdesmit gadiem tā dzīves pieredze jau kaut 

kāda ir. Tas ietekmēs to, kādu mēs – tauta – redzēsim savu 
prezidentu.»

Uz jautājumu, kāpēc tad Latvijā izvirza prezidentus, kuriem 
angļu valodas zināšanas ir zemā līmeni un kuri nespēj repre-
zentēt tādējādi valsti, Zatlers norāda: «Es neizteikšos par 
spēju reprezentēt valsti starptautiski, visi prezidenti to ir darī-
juši ar savām iespējam un pēc labākās sirdsapziņas. Savukārt 
par tiem, kas izvirza, viņi vērtē tikai vienu – cik viņš ir node-
rīgs iekšpolitiski. Ja mēs runājam par ZZS – tā ir tipiska, ļoti 
piesardzīga partija, kas nekad neizvirza mērķus, viņu vienī-
gais mērķis ir saglabāties. Viņi vienmēr saka: «Ziniet, varbūt 
par šo padomāsim. Ziniet, šo noteikti nedrīkst darīt, tas izda-
rīs slikti kādai ļaužu grupai.» Par ārpolitiku viņi vispār neko 
nezina.» 

«Kad eksprezidentam Andrim Bērziņam nedeva atbalstu 
otrajam prezidenta termiņam, es sapratu, ka tie politiskie 
spēki, kas izvirzīja savu prezidentu, cenšas panāk, lai viņam 
būtu tikai viens termiņš, jo Vairas Vīķes-Freibergas otrais, 
veiksmīgais termiņš viņiem lika sabīties,» atzīmē Zatlers.

Eksprezidents uzskata, ka viens no svarīgākajiem jautāju-
miem, vērtējot nākamo Valsts prezidentu ir tas, cik spēcīgs 
viņš var būt ārpolitikā.  «Tur nav miera laiku. Tur visu laiku 
ir cīņa par savu ietekmi, par savu atpazīstamību, par Latvijas 
interešu ievērošanu. Šeit prezidents ir viens no galvenajiem 
spēlētājiem. Ārlietu ministrs ir pats galvenais spēlētājs, bet 
prezidents ir otrs.» Zatlers atzīmē, ka prezidents pauž vienu, 
skaidru Latvijas nostāju ārpolitikā. «Viņam ir jābūt ļoti aktī-
vam ārpolitikā un, jo mazāk ir darbu šeit, mājās, jo vairāk ir 
jābūt aktīvam tur.»

«PREZIDENTAM IR JĀSPĒJ ATBILDĒT UZ VISIEM 
JAUTĀJUMIEM – ARĪ NEPATĪKAMAJIEM,  
KAS «IEDZEN GRĪDĀ». VIŅAM IR JĀSPĒJ  
NO TĀS GRĪDAS PACELTIES, UN TIKAI TAD  
CILVĒKI VIŅU CIENĪS»

Zatlers uzskata, ka tautas mīlēts un atbalstīts prezidents 
vienmēr būs politiķis, ar kuru pārējie politiķi rēķināsies. «Ir 
jāsaprot, ka ar tautas mīlestību vien ir par maz. Tāpat tautai ir 
jāsaprot, ka par prezidentu nesagatavo nevienā universitātē, 
par prezidentu top faktiski pirmajā prezidentūras gadā, kad ir 
ļoti daudz jāmācās, jo jābūt ļoti vispusīgam. Tāpat Valsts pre-
zidentam ir jāmāk pieņemt sev padomniekus un šo padom-
nieku kancelejas komandu.

«Ir svarīgi, ka prezidents var un māk uzklausīt visu partiju 
viedokļus, ir jāmēģina ar tām pēc iespējas biežāk tikties. Visi 
politiskie līderi vienmēr var uzrunāt prezidentu. Līdz ar to, ja 
vēlamies līdzsvarotu ietekmi, prezidentam jātiekas ar visām 
partijām.»

«Prezidentam ir jāspēj atbildēt uz visiem jautājumiem – 
arī nepatīkamajiem, kas «iedzen grīdā». Viņam ir jāspēj no 
tās grīdas pacelties, un tikai tad cilvēki viņu cienīs,» uzsver 
Zatlers.

Tikmēr par gaidāmajām Saeimas vēlēšanām viņš izsakās: 
«Neviena partija nav veiksmīgi izvirzījusi mērķi – tās cīnās 
savā «sulā». Jaunās partijas pūlas nostiprināties. Arī vecās, 
piemēram, ZZS, pūlas nostiprināties. Pašlaik, šķiet, viņi nezi-
na, ko darīt, tāpēc viņi stāv klusu – «ja nu gadījumā viss norit 
labi, tad mēs atkal esam pie varas». Līdz ar to kaut prognozēt, 
kādi būs Saeimas vēlēšanas rezultāti, ir bezjēdzīgi. Partijas 
pašlaik neuzrunā cilvēkus, tās uzrunā cita citu, pēta savstar-
pējos reitingus, bet neuzrunā sabiedrību.» 

SIMONA ŠJADĪTE, 
BNN.LV
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ZZS deputāts Kļaviņš – 
aizdomās turamais
Kriminālprocesā par dienesta stāvok-
ļa ļaunprātīgu izmantošanu iesaistītajam 
Saeimas deputātam Askoldam Kļaviņam 
(ZZS) piemērots aizdomās turētā statuss. 
Lieta sākta par dienesta stāvokļa ļaun-
prātīgu izmantošanu mantkārīgā nolūkā. 
A.Kļaviņš īsi pēc kļūšanas par parlamentā-
rieti ir mainījis savu deklarēto dzīvesvietu 
no Rīgas uz Liepāju, kas ļāvis 5-6 reizes 
palielināt saņemto transporta izdevumu 
kompensāciju.

Baltijas valstīm Vestfālenes 
miera balva
Minsterē (Vācijā) Valsts prezidents 
Raimonds Vējonis kopā ar Lietuvas un 
Igaunijas kolēģiem svinīgā ceremonijā 
saņēma Baltijas valstīm piešķirto starp-
tautisko Vestfālenes miera balvu par 
ieguldījumu reģiona mierīgā un demo-
krātiskā attīstībā. Šis apbalvojums ir atgā-
dinājums pasaulei par Baltijas iedzīvotāju 
spēku un neatlaidību ceļā uz brīvību, uzru-
nā teica R.Vējonis.

Pabriks – premjera amata 
kandidāts
Partiju apvienības “Attīstībai/Par!” 
Ministru prezidenta amata kandidāts 
būs Eiropas Parlamenta deputāts Artis 
Pabriks. Apvienība meklējusi tādu prem-
jera amata kandidātu, kurš “vienos un 
stiprinās gan partiju apvienību, gan visu 
Latvijas sabiedrību, kurš varēs būvēt tiltu 
pāri etniskām, sociālām un ideju plaisām, 
kurš iemantojis Latvijas sabiedrības uzti-
cēšanos ar saviem darbiem”.

Gada laikā –  
34 kriminālprocesi
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
birojs Jēkaba Straumes pirmajā vadīšanas 
gadā sācis 34 kriminālprocesus, savukārt 
kriminālvajāšanai nodevis 19 krimināllie-
tas. KNAB šajā laikā sācis vairākus sabied-
rībā rezonansi izraisījušus kriminālproce-
sus, piemēram, pret Latvijas Bankas prezi-
dentu Ilmāru Rimšēviču par kukuļņemša-
nu un Saeimas deputātu Askoldu Kļaviņu.

VID vadītājs būs zināms pēc 
vēlēšanām
Valsts ieņēmuma dienesta jaunais vadī-
tājs varētu būt zināms tikai pēc oktobra 
sākumā paredzētajām 13. Saeimas vēlē-
šanām. Šobrīd Valsts kanceleja meklē arī 
jaunu personāla atlases kompāniju, kuru 
piesaistīt VID vadītāja amata konkursam. 
Kad tā būs atrasta, konkursa komisi-
ja pārskatīs pretendentu prasību kritēri-
jus. epriekšējais konkurss uz VID vadītāja 
amatu beidzās bez rezultāta.

Latvijā straujākais iedīvotāju 
kritums ES
Latvijā pērn bijis trešais lielākais iedzīvotā-
ju skaita kritums Eiropas Savienībā. Valstī 
dzīvojošo skaits, rēķinot uz 1000 iedzīvo-
tājiem, sarucis par 8,1. 19 bloka valstīs 
iedzīvotāju skaits pieaudzis. Pagājušajā 
gadā visā ES mirušo skaits pārsniedzis 
jaundzimušo skaitu, tāpēc iedzīvotāju 
skaita kāpums ir uz imigrācijas rēķina.

Inflācija uzkāpusi līdz 2,8%
Jūnijā patēriņa cenas gada laikā ir pieau-
gušas par 2,8%. Patēriņa cenas precēm 
pieauga par 2,5%, bet pakalpojumiem – 
par 3,3%. Salīdzinot ar 2015. gadu, patē-
riņa cenas šī gada jūnijā bija par 6,5% 
augstākas. Lielākā ietekme cenu kāpu-
mam bija ar transportu saistītām precēm, 
ar mājokli saistītiem pakalpojumiem, 
alkoholam un tabakai, veselības aprūpei.

LATVIJĀ

Republikas nozīmes pilsētu vidū Ventspils ir nemainī-
gi vidējā pozīcijā. Zemāks bezdarba līmenis ir joprojām 
Valmierā (3,1%), Rīgā (3,2%), Jelgavā (3,5%) un Jūrmalā 
(3,8%). Ventspils pilsētas pašvaldības vadība cer, ka jūlijā 
tomēr izdosies pakāpties zem 4,0% robežas, lai gan paš-
laik tas nav izdevies.

Lielā mērā iemesls ir tas, ka no it kā brīvi pieejamām 
226 vakancēm lielākā daļā nepieciešama atbilstoša pro-
fesionālā izglītība un attiecīgi specifiska pieredze un 
zināšanas. 

Joprojām ir vakantas 66 būvnieku darbavietas, tāpat 
desmit un vairāk vajadzīgi būvkonstrukciju montētā-
ji, rokas lokmetinātāji, metāla konstrukciju atslēdznieki 
un montētāji, ceļu būves palīgstrādnieki, arī viesmīļi. Tas 
viss kopā vien veido 135 vakances. Pieskaitot arī pārējās 
specifiskās aroda jomas, iznāk tuvu 200 vakancēm. Taču 
svarīgs faktors ir fakts, ka ar līdzīgām problēmām (jo īpaši 
būvniecībā) saskaras visi Latvijas reģioni. 

Zem 4,0% vēl 
neizdodas tikt

Vai varētu būt tā, ka augstākminētie 
“tautas kalpi” ir saucami pie atbildības, 
jo ļaunprātīgi izmantojot dienesta stā-
vokli, gadiem savas transporta vajadzības 
apmierinājuši uz sabiedrības rēķina?

Ikviens ventspilnieks ir redzējis, kā tautas, 
un tātad arī viņa kalpi Aivars, Jānis, Guntis, 
Didzis un Aldis lepni sevi vizina ar pre-
mium klases “zirgiem”. Saprotams, ka tau-
tas “dāvātam zirgam” zobos neviens neska-
tās, taču sazin kā sagadījies tā, ka no nodok-
ļu maksātāju makiem apmaksāti ir labākie 
un dārgākie rumaki. Taču ja kāds domā, ka 
ar šiem “kumeļiem” varas vīri dodas tikai 
sabiedrības intereses skarošās darīšanās, viņš 
maldās – metāla “zirgi” uz nebēdu ganās pa 
tautas kalpu privātajām druvām. 

Bet lai nu paliek līdzības. Stāsts ir par 
ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izmantošanu 
iedzīvošanās nolūkos, organizētas grupas 
radītiem miljonos mērāmiem zaudējumiem 
Ventspils pilsētas pašvaldībai, Ventspils pilsē-
tas pašvaldības policijai un Ventspils brīvos-
tas pārvaldei.

Tiesa, tas gan nav nekas jauns un nedzir-
dēts. Jau Latvijas Republikas Valsts kontro-
le savā 2018. gada 22. februāra ziņojumā 
konstatēja, ka pašvaldības policijai ar rīkoju-
miem ir uzlikts pienākums nodrošināt Domes 
amatpersonas ar pašvaldības policijas īpa-
šumā atrodošiem transporta līdzekļiem un 
autovadītājiem, braucienus noformējot kā 
komandējumus.  

Vai varētu būt tā, ka dokumenti tiek 
aizpildīti formāli, bet automašīnas atro-
das amatpersonu pastāvīgā 24 stundu 
lietošanā? 

Izvērtējot attiecīgo automašīnu braucienu 
maršrutus un mērķus, ir konstatēts – auto-
mašīnas netiek izmantotas pašvaldības poli-
cijas mērķu, sabiedriskās kārtības un drošības 
nodrošināšanai. Simtiem tūkstošos mērāmās 
automašīnu iegādes, ekspluatācijas un uztu-
rēšanas izmaksas, arī autovadītāju – inspek-
toru atlīdzība un komandējumu izmaksas, 
pretlikumīgi tiek segtas no pašvaldības poli-
cijai paredzētā budžeta. 

Vai varētu būt tā ...  
ka KNAB-am rīkojoties, 
Ventspils paliktu bez Aivara, 
Jāņa, Gunta, Didža un arī Alda?

Ekrānuzņēmums no TV3

Vai varētu būt tā, ka, pārņemot auto-
mašīnas, pašvaldībai būtu grūtāk iestāstīt 
sabiedrībai, kāpēc vajadzīgi tik lieli tēriņi, 
un tātad būtu grūtāk arī, iespējams, zagt?

Kā konstatējusi Valsts kontrole, automa-
šīnām noteiktās degvielas patēriņa normas 
ir līdz pat divām reizēm lielākas, nekā CSDD 
informatīvajā sistēmā norādītās normas. 

Vai varētu būt tā, ka kāds litrs ielīst 
amatpersonu ķešā?

Izslēgts nav, bet vai nu kāds vainos varas-
vīrus! Kopš brāļi Kaudzītes trāpīgi aprakstī-
ja pārstāvniecības demokrātijas jaukumus, 
nekas nav mainījies. Proti, “runas vīriem 
spēks rokā, ko tie nospriež, tas paliek”.  

Vai varētu būt tā, ka pašvaldības polici-
jas īpašumā esošās un tās mērķim neat-
bilstoši lietotās automašīnas, brīvi lieto:

Jānis – Audi A6 LIMOUSINE (Audi A6 nomai-
nīta pret Audi A6 LIMOUSINE 2016. gadā);

Guntis  – Volkswagen PHAETON; 
Didzis – Audi A6; 
Aldis – Volkswagen PHAETON.
Aivars – Audi A8 Long  (vecākā nomainī-

ta pret jaunāku 2016.gadā) un Toyota Land 
Cruiser (vecākā nomainīta pret jaunāku 2015.
gadā). 

Minētās automašīnas pašvaldības polici-
jas rīcībā dāsni nodevusi Ventspils brīvostas 
pārvalde.

Vai varētu būt tā, ka attiecīgās 
automašīnas tiek izmantotas 
amatpersonu personīgo vajadzī-
bu nodrošināšanai un savtīgo 
interešu apmierināšanai?

Negribētos tam ticēt, tomēr 
ikdienā ikvienam ir redzams, kā 
“dzelzs rumaki” skraida ārpus amat-
personu darba pienākumu rāmjiem.

Piemēram, regulāri ir redzams, 
kā ar "Audi A8 Long" un "Toyota 
Land Cruiser" regulāri pārvietojas 
vai tiek pārvietots Aivars. Šai per-
sonai ar tiesas lēmumu nav ļauts 
pildīt amatpienākumus, tātad tā 
nedrīkst izmantot arī amatam pie-

krītošos sabiedriskos resursus. Gribot negri-
bot jāsecina, ka lepnie autiņi ripo tikai un vie-
nīgi viņa personīgo vajadzību nodrošināšanai. 

Tā ir neapskaužama situācija ar valsts 
nozagšanas pazīmēm, uz kuru veroties, 
KNABisti kautrīgi piever acis.

Nobeiguma vietā
2018.gada februārī mediji ziņoja – Saeimas 

deputāts Askolds Kļaviņš (ZZS) īsi pēc kļū-
šanas par parlamentārieti ir mainījis savu 
deklarēto dzīvesvietu no galvaspilsētas uz 
Liepāju, kas viņam ļāvis piecas līdz sešas rei-
zes palielināt saņemto transporta izdevumu 
kompensāciju. Īsi pirms Jāņiem – 21.jūnijā 
Saeima piekrita kratīšanai Kļaviņa dzīves-
vietā un automašīnā, kratīšanas rezultātā 
izņemto mantu apskatei, kā arī automašīnas 
izņemšanai un apskatei. KNAB paziņoja, ka 
par dienesta stāvokļa ļaunprātīgu izmantoša-
nu mantkārīgā nolūkā sākts kriminālprocess. 
13.jūlijā Askoldam Kļaviņam piemērots aiz-
domās turētā statuss.  

Diemžēl līdz šim KNAB sevi pierādījis kā 
iestādi, kas spēj tikt galā vien ar sīkšeftma-
ņiem Askolda Kļaviņa veidolā, kuru šeftēša-
nās Saeimas autotrasporta budžetā ir smilš-
grauds salīdzinājumā ar to tuksnesi, kuru 
ventspilnieku maciņos rada Ventspils pašmā-
ju viedie. Vai KNAB turpinās darbības imitāci-
ju, vai tomēr ķersies klāt arī Ventspils brašu-
ļiem, rādīs laiks. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

 turpinājums no 1. lpp.
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citiem festivāla apmeklētājiem, tādējādi vai-
rojot “Ghetto Games“ festivāla pozitīvo atmos-
fēru,” norādīja I.Gudina.

“Aizraujoši šovi un jautras aktivitātes bēr-
niem ir lielisks veids, kā pavadīt laiku kopā ar 
savām atvasēm vai varbūt tieši otrādi – bēr-
niem šī ir lieliska iespēja parādīt saviem vecā-
kiem un vecvecākiem to, kas viņus patiesi 
aizrauj un liek sirdij pukstēt straujāk,” komen-
tē Ieva. “”Ghetto Games” festivāla vērtības 
ir radošs un aktīvs dzīvesveids, kā arī pama-
tā visam – drosme darīt to, ko mīli. Šis pasā-
kums ir lieliska iespēja smelties iedvesmu un 
nepieciešamo motivāciju sev un tuviniekiem, 
lai pievērstos aktīvam dzīvesveidam. Ja tavam 
puisim vajag motivāciju nodzīt ziemas riepu, 
aicini viņu uz “Ghetto Games”, lai paskatās uz 
džekiem, kam šajā jautājumā nav problēmu!”

Viņa uzsver, ka “Ghetto Games” ir viens no 
vadošajiem ekstrēmo sporta veidu festivāliem 
Eiropā, un šī pasākuma veiksmes stāsta pama-
tā ir viens ārkārtīgi svarīgs priekšnosacījums 
– draudzība. «Šeit Latvijas labākie ekstrēmo 
sporta veidu meistari stājas līdzās pasaulsla-
veniem ārzemju profesionāļiem un abu sejas 
rotā smaids un sapratne. Mērķis ir nevis pār-
spēt sāncensi, bet gan pārvarēt savas robežas 
un bailes. Par motivāciju kalpo spēcīgais pub-
likas atbalsts. Veiksmes formula ir vienkārša 
– jo skaļāk publika gavilēs, jo dullākus trikus 

“Ghetto Games” festivāls šogad: 16 sporta veidi, 
25 pasaules valstis ar 1500 dalībniekiem
 turpinājums no 1. lpp.

Ceturto gadu pēc kārtas 
atkal pret Liepāju
Latvijas kausa izcīņas 1/4 finālā futbo-
lā jau ceturto gadu šajā kārtā notiks 
Kurzemes derbijs – FK “Ventspils” sacen-
tīsies ar FK “Liepāja/Mogo”. Iepriekš 
pirmajās divās reizēs pārāki dueļos bija 
ventspilnieki, kamēr pagājušajā sezo-
nā uzvaru svinēja liepājnieki. 1/4 finā-
li notiks 5. augustā, turklāt sava lauka 
priekšrocības būs FK “Liepāja/Mogo”, 
kas nozīmē, ka ventspilniekiem jāspēlē 
izbraukumā.

Pašmāju turnīra  
divas uzvaras
“Ventspils Open 2018” turnīrā sacensī-
bu saimnieki – Ventspils loka šaušanas 
kluba “Odisejs” pārstāvji izcīnīja divas 
uzvaras: olimpiskā loka klasē savā vecu-
ma grupā triumfēja Angelina Ginko, bet 
kompaktloka klasē – Janeta Grīnvalde. 
Mājinieku rēķinā arī piecas sudraba un 
četras bronzas medaļas.

Mežinskis –  
12. labākais pasaulē
Pasaules U-20 čempionātā svarcelšanā 
svara kategorijā līdz 85 kg 12. vietu izcī-
nīja ventspilnieks Armands Mežinskis. 
Raušanā latvietis pacēla 139 kg, bet 
grūšanā – 176 kg. Summā viņa rezultāts 
bija 316 kg.

Biļetes no 3 eiro
Jau šī mēneša beigās Latvijā startēs 
Eiropas U-18 čempionāts basketbolā jau-
niešiem, kurā vienas apakšgrupas spē-
les notiks tieši Ventspils pilsētā un tajā 
spēlēs Latvijas izlase. Dienas biļete uz 
spēlēm Ventspilī maksā trīs eiro. Turklāt 
tā derēs uz visām četrām dienas spē-
lēm grupu turnīros 28., 29. un 31. jūli-
jā, kā arī 1/8 finālā 1. augustā. Ventspils 
Olimpiskajā centrā gaidāmajās spēlēs 
Latvijas izlase spēlēs 18.30. Pretiniekos 
būs Horvātija, Grieķija un Itālija, bet 1/8 
finālā iespējamie pretinieki būs Francija, 
Krievija, Turcija vai Vācija.

Lasmane divreiz labo 
rekordu un – 5. vieta pasaulē
Pasaules U-20 čempionātā vieglatlētikā 
augsto 5. vietu izcīnīja Ventspils talantī-
gā trīssoļlēcēja Rūta Lasmane. Jau kvali-
fikācijā viņa sasniedza Latvijas rekordu 
(13,48 m), bet finālā to uzlaboja vēl par 
6 cm (13,54 m). Lai sasniegtu goda pje-
destālu, R. Lasmanei bija jālec vēl par 
27 cm tālāk. Latvijas visu laiku labāko 
trīssoļlēcēju rangā R. Lasmane tagad ir 
devītā.

Štrobinders devītais  
Dimanta līgā
Ventspils atbalstītais augstas klases spor-
tists – šķēpmetējs Rolands Štrobinders 
ierindojies 9. vietā IAAF Dimanta līgas 
posmā Marokā. Viņa vienīgais rezultāts 
bija 78,96 m.

SPORTA ĪSZIŅAS

Latvijas čempioni BK “Ventspils” basketbolisti uzzinājuši pirmos pretiniekus FIBA Čempionu līgas trešās sezonas pamatturnīrā. 
Konkurence būs spēcīga, taču pretinieki nav neuzvarami, uzsver kluba vadība. Arī jaunajā sezonā komandu vadīs līdzšinējais 
treneris Roberts Štelmahers ar saviem palīgiem.

Stipri, bet ne neuzvarami

Atkal neērtie vācieši
Turnīrs notiks trešo sezonu un visas trīs 

sezonas ventspilnieki uzreiz spēlēs pamat-
turnīrā, kamēr daudzām citām komandām 
jāpārvar vēl arī kvalifikācijas turnīru robeža. 
"Ventspils" automātiski pamatturnīrā spē-
lēja arī iepriekšējās sezonās, lai gan nebūt 
nebija Latvijas čempioni (izmantoja kon-
kurentu atteikšanos no dalības turnīrā). BK 
“Ventspils” iepriekšējā sezonā apakšgrupā 
ieņēma piekto vietu un sezonu turpināja 
FIBA Eiropas kausā, kur apstājās astotdaļfi-
nālā. Savukārt FIBA Čempionu līgas pirmajā 
sezonā Kurzemes klubs iekļuva izslēgšanas 
turnīra pirmajā kārtā, kurā cieta zaudējumu.

Šveicē notikušajā izlozē ventspilniekiem A 
apakšgrupā tika ielozēta Bandirmas “Banvit” 

no Turcijas, Avelīno “Sidigas” no Itālijas, jau 
pērn iepazītā un neērtā  Ludvigsburgas “MHP 
Riesen” no Vācijas, “Le Mans” no Francijas un 
Vloclavekas “Anwil” no Polijas, bet vēl divas 
komandas pievienosies pēc kvalifikācijas trim 
kārtām. 

Pamatturnīrā piedalīsies 32 komandas, kas 
būs sadalītas četrās grupās pa astoņām katrā. 
Apakšgrupā tiks aizvadīts divu apļu turnīrs, 
pirmo četru vietu ieguvējām iekļūstot astotdaļ-
finālā, bet piekto un sesto pozīciju guvušajām 
komandām sezonu turpinot FIBA Eiropas kausā. 

Štelmahers & co paliek 
vēl vienu gadu

BK “Ventspils” arī jaunajā sezonā tur-
pinās vadīt līdzšinējais galvenais trene-

ris Roberts Štelmahers, bet viņam asistēs 
Gints Fogels, Akselis Vairogs un Kaspars 
Rūmnieks. R.Štelmahera atgriešanās pie BK 
“Ventspils” stūres bija itin veiksmīga. Viņa 
vadībā komanda izcīnīja 10. titulu Latvijas 
Basketbola līgā. Tiesa, FIBA Čempionu līgas 
turnīrā gan neiekļuva izslēgšanas spēlēs un 
cīņu turpināja FIBA Eiropas kausā, kur negai-
dīti smagi zaudēja jau 1/8 finālā Dānijas 
klubam.

R.Štelmahers nākamgad atzīmēs 10. 
gadadienu kopš strādā par treneri. 2009. 
gadā viņš kļuva par Lietuvas kluba Viļņas 
«Perlas» galveno treneri, pēc tam īsu brīdi 
vadīja «Lietuvos rytas”. Iepriekš Ventspils 
klubu viņš vadīja kopš 2012. gada, bet 
2013. gadā aizveda klubu gan līdz LBL, gan 
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izpildīs drosmīgie sportisti,» skaidro I.Gudina.

PĒC TRIM GADIEM TOKIJĀ, 
JAU TAGAD – VENTSPILĪ

Gan “Ghetto Games” kustība, gan Ventspils 
pilsēta var lepoties ar dižām basketbola tra-
dīcijām. Tikai likumsakarīgi, ka ievēroja-
mākais basketbola notikums Latvijā šogad 
norisināsies tieši “Ghetto Games” festivā-
la ietvaros. Prestižajā FIBA “3×3 Challenger” 
Ventspils posmā tiksies spēcīgākās komandas 
no Serbijas, Slovēnijas, Krievijas, Slovākijas, 
Lietuvas, Gruzijas, Nīderlandes, Kosovas, 

Bosnijas un Hercegovinas. Klāt būs arī mūsu 
žilbinošais kvartets, kurā spēlē arī ventspil-
nieks, un ar kuriem varam saistīt labas cerības 
uz Latvijas pārstāvniecību olimpiskajās spēlēs. 

Olimpisko spēļu programmā tik tikko 
uzņemti tādi sporta veidi kā skeitbords, BMX 
frīstails, 3×3 basketbols un SUP sērfs. “Ghetto 
Games” kustība ir attīstījusi šos sporta veidus 
kopš saviem pirmsākumiem, un Ventspilī būs 
skatāms tas, ko Olimpiādē varēs redzēt vien 
pēc vairākiem gadiem, tādēļ nepalaid garām 
iespēju izbaudīt kādu no šiem notikumiem jau 
šovasar te, savā pilsētā – Ventspilī. 

līdz Baltijas Basketbola līgas čempionu titu-
lam. No Ventspils kluba viņš aizgāja 2015. 
gadā.

Pašlaik klubam spēkā esoši līgumi uz nāka-
mo sezonu ir vairākiem basketbolistiem: 
Ingum Jakovičam, Mārim Gulbim, Robertam 
Freimanim, Kristapam Ķilpam un Artūram 
Grīnbergam. Komandas treneri šobrīd jau 
aktīvi strādā pie komandas komplektēšanas, 
un jau drīzumā būs zināms par papildināju-
miem sastāvā.

Regulārais čempionāts sāksies 9. novembrī 
un noslēgsies 6. februārī. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92,

Ventspils, 
LV-3602, Latvija

Tālrunis: 
+371 636 02501

Fakss: 
+371 636 02504

e-pasts: 
ventbunkers@ventbunkers.lv
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Kapteinim šie vārdi sirdī saglabājušies cauri gadiem un prak-
tisku piepildījumu tagad rod nepavisam ne medicīniskās 
izpausmēs, kā to, acīmredzot, konkrētos apstākļos bija domā-
jis Pārkers, bet pavisam citā vidē un veidā. 

FILOZOFISKI – MEDICĪNISKĀ MOTORJAHTA
Sava tagadējās dzīves posma moto Dainis izsaka kodolī-

gi: “Cenšos runāt par labām lietām un darīt cilvēkiem labu”. 
Praktiski tas izpaudies  arī tā, ka viņš par savu jūras gados 
iekrāto sudrabu nopircis poļos būvētu motorjahtu un aprī-
kojis to ne vien atpūtnieku pārvadāšanai pa Ventu un netā-
liem izbraucieniem jūrā, bet vienlaicīgi apņēmies gādāt arī 
par savu pasažieru netiešu garīgo bagātināšanos un satu-
rīgu izklaidi viendienas ceļojumu laikā. Desmitvietīgajam 
kuģītim dots nosaukums ar filozofiski mītisku zemtekstu 
“HippoCampus”, kas tulkojumā nozīmē “Jūras zirdziņš”, bet 
var tikt saprasts arī medicīniski – kā galvas smadzeņu funkci-
ja, kas atbildīga pa īstermiņa un ilgtermiņa atmiņu, orientē-
šanos telpā un uzvedību.   

Pašam kapteinim šīs funkcijas, no malas raugoties, dar-
bojas lieliski. Jūrnieks atceras, ka iepriekšminētie  daktera 
vārdi par visas pasaules izmainīšanu, lai arī teikti it kā ārst-
nieciskā nozīmē, vienlaikus jāvērtē sociālā un politiskā kon-
tekstā. To Dainis sapratis, redzot bezgalīgo, eiropieša prātam 
neaptveramo postu cilvēku veselības un sociālajā aizsardzībā 
Rietumāfrikas valstīs, kuru ostās  tolaik enkurojies peldošais 
hospitālis. Kopš 1978. gada uz tā un citiem Amerikā dibinā-
tās organizācijas “Mercy ship” kuģiem, pateicoties sponsoru 
ziedojumiem, bez maksas dziedināti un bieži vien arī pilnī-
bā izārstēti vairāki miljoni dažādu tautību un ticību trūkumā 
nonākošo cilvēku.

“DODOT GŪTAIS” ĀFRIKAS VARIANTĀ
“Salīdzinot ar cietēju kopējo skaitu bijušajās vergu tirdznie-

cības vietās, tas, protams, ir nožēlojami maz, bet vairāk nekā 
nekas, un šķiet, ka dakteris Pārkers tieši uz to arī aicināja – 
necensties aptvert nepaveicamo, bet sākt ar kaut vai mazu-
miņu. Gan man, gan 400 cilvēku lielajam kuģa mediķu un 
tehniskajam personālam tas bija brīvprātīgs darbs, bez atal-
gojuma. Neskatoties uz to, visi bijām ieguvēji, jo tādu ganda-
rījuma un kopības izjūtu, strādājot cilvēcības vārdā, patiešām 
jūtoties kā cilvēkam starp cilvēkiem,  neviens un nekur agrāk 
nebijām piedzīvojuši. Es tur darbībā ieraudzīju tādu cilvē-
ku kopdzīves un darbošanās modeli, kādu Dievs, iespējams, 
gribētu redzēt ideālā sabiedrībā. Un sapratu, ka arī Āfrikā ir 
spēkā latviešu klasiķa teiktais: “Dodot gūtais neatņemams”,”  
atzīst Dainis. Piebilstot, ka uz misijas kuģa pavadītais laiks 
lielā mērā, lai arī netieši,  noteicis visu tālāko viņa dzīves 
gaitu,  lielā mērā ietekmējis un arī tagad nosaka attiecības 
ar līdzcilvēkiem.  

AR SĀPĒM MĒRĀMĀ CILVĒCĪBA
“Jā, mēs savā mazajā valstī vēl neesam sasnieguši vēla-

mo pārticības līmeni, bet arī badu neciešam. Jā, piekrītu, nav 
korekti Latvijas turību salīdzināt ar kādas banānu republikas 

Ceļojums okeānā un cilvēku zemē

iespējām. Un tomēr – cik patiesībā sīka un pat sīkumaina šķiet 
pašu valstī dzirdētā sūrošanās par tās vai citas preces dār-
dzību un kvalitāti, gaušanās par nespēju iegādāties iecerē-
tās automašīnas modeli vai pēdējā izlaiduma viedtālruni pēc 
tam, kad ir redzēts un piedzīvots, kā desmiti miljonu cilvēku 
Āfrikā burtiskā nozīmē mirst badā un viņiem nav pieejama 
pat viselementārākā medicīniskā palīdzība, jo uz to jāstāv 
kilometru garā rindā. Protams, protams, tur viņiem ir citāda  
ādas krāsa, ticība un mentalitāte. Bet visi viņi ir CILVĒKI!  Man 
šī it kā pašsaprotamā patiesība pilnā mērā atklājās tikai uz 
kuģa “Africa Mercy”, tāpat kā agrāk neiedomājamā un nece-
rētā krāšņumā parādījās misionāru pašaizliedzība un uzupu-
rēšanās viņiem pilnīgi svešu, līdz fiziskam riebumam slimī-
bas sakropļotu cilvēku labā,”kapteinis ir pateicīgs liktenim un 
savai sirdsbalsij, kas viņu mudinājusi to piedzīvot.

“Par darbu uz kuģa es algu nesaņēmu, daļu izdevumu 
nācās segt no savas kabatas. Bet tas bija tā vērts, jo bez šī 
piedzīvojuma un pārdzīvojuma tā pa īstam varbūt arī nekad  
nebūtu sapratis, kas ir patiesa cilvēkmīlestība,” Dainis neno-
žēlo ne dienu, ne stundu no starp cietējiem un viņu glābē-
jiem pavadītā laika. 

DATORKOMANDIERU PAAUDZE
Kapteinis neslēpj   ka veselības ziņā gadi viņu ir saudzēju-

ši un uz komandtiltiņa viņš varētu stāvēt joprojām, bet kras-
tā (vismaz ar vienu kāju, ierastā asprātībā uzsprēgā Dainis...)  
nokāpt viņu mudinājis visiem jūrniekiem agrāk vai vēlāk 
pazīstamais pienākums pret tuviniekiem, kurus līdz šim biju-
si iespēja satikt un samīļot tikai dažus mēnešus gadā. Sava 
loma bijusi arī paaudžu maiņai viņu nolīgušo rēdereju vadībā, 
it īpaši pie vāciešiem.  

“To vīru vietā, kas paši savulaik bijuši uz klāja vai komand-
tiltiņa, nāca peļņas gūšanā akadēmiski izglītoti zēniņi, kas 
jūru ir redzējuši varbūt tikai televizora vai datora ekrānā, un 
nesaprot, kāda starpība ir starp vētras laikā kapteiņa izkliegtu 
komandu, no kuras atkarīga kuģa glābšana un elektroniski no 
kabineta nosūtīto pamācību, kā  rīkoties kritiskās situācijās,”-
Dainis Briedis to konstatē bez pārmetuma, jo dzīvē daudz kas 
mainās ne tā, kā gribētos.

Pēc atvadīšanās no tāljūras trasēm viņš kādu laiku bijis 
maiņas kapteinis uz ekskursiju kuģīša “Hercoga Jēkaba”, 
tagad uzņēmies darbu jahtu ostā, jo paļauties uz ienākumiem 
no tūristu apkalpošanas ar savu “HippoCampus” pagaidām 
vēl ir riskanti. Bet domās un darbos visu laiku iets uz aizvien 
lielāku patstāvību, un kapteinis uzskata, ka ar savu darbu to 

ir pelnījis. Pagaidām gan tā rea-
lizējas ne tik daudz ar  peļņas 
cipariem,  cik ar cilvēciskā gan-
darījuma sajūtu, ko sniedz šāda 
darbošanās. Joprojām patu-
rot prātā daktera Pārkera teik-
to, ka svarīgi ir izmainīt pasauli 
kaut vai vienam cilvēkam.” Arī 
Latvijai šāda nostāja ir aktuāla,” 
pēc ceļojumos pieredzētā seci-
nājis tālbraucējs kapteinis.  

INFORMĀCIJAS KONSERVI 
NETIEK LIETOTI

“Esmu individuālais komer-
sants uzņēmumā “HippoCampus 
DB”,  kura reģistrētā darbība 
paredz pasažieru pārvadāju-
mus iekšzemes, piekrastes un 
jūras ūdeņos, izklaides un atpū-
tas piedāvājumu klientiem. Lieki 
laikam teikt, ka bija grūti, bet 
tika iegūtas visas atļaujas šādai 
darbībai un attiecīgie drošības 

sertifikāti. Taču jau pašā sākumā bija skaidrs, ka ieintere-
sēt cilvēkus desmitvietīgā “Jūras zirdziņa” izmantošanai varu 
tikai ar īpašu piedāvājumu, un tā nebūs piedzeršanās ar lētu 
šņabi izbrauciena laikā. Tāpēc ziemas ir pagājušas, līdz sīku-
mam plānojot, ar ko piepildīt vasaras maršrutus. Liku lietā 
savu daudzajos gados trenēto komunicēšanās māku, lai apzi-
nātu iespējamo klientu vēlmes. Talkā nāca sieva, kurai ir mil-
zīga pieredze darbā ar bērniem un viņu vecākiem, jo izbrau-
cieni tiek piedāvāti arī ģimenēm. Paralēli vajadzēja apgūt 
gidam nepieciešamo informāciju, ko, stūrējot kuģīti pa ostu, 
jūru vai Ventu,  izklāstīt pasažieriem. Tie pārsvarā ir savstar-
pēji jau pazīstami, pietiekami turīgi un  ar pašcieņu apveltīti 
ļaudis, kas pārzina arī vietējo vēsturi un aktualitātes,  tāpēc 
viņus nevar barot ar informācijas konserviem vai agrāk lieto-
šanā bijušām baumām. Tas nozīmē, ka arī pašam savi prāta 
kambari regulāri jāpapildina, izvairoties tomēr skart “karstās” 
ar politiku vai reliģiju saistītas tēmas, jo tās reizēm vienprā-
tību izārda pat ģimenēs,” “HippoCampus” īpašnieks ir jūrnie-
ciski korekts.  

LATVIEŠI VAR! UN KURŠI – DUBULTĀ!
“Izbraucienos  cenšos piedāvāt apstākļus, lai cilvēki noska-

ņotos mūžam mainīgās dabas baudīšanai un atraisītos labes-
tībā viens pret otru. Ir prieks redzēt, ka parasti tas izdodas. 
Manos spēkos līdz šim bijis sarīkot interesentu pulciņa tikša-
nos ar viņiem vēlamu cilvēku – aktieri, rakstnieku vai sabied-
risku darbinieku, un tad uz kuģīša raisās ne vien sirsnīgas, bet 
arī cilvēkus savstarpēji bagātinošas, pat dziļi intīmas sarunas, 
kādas nekur citur nebūtu iespējamas. Varbūt par skaļu teikts, 
bet zināmā mērā uzskatu par savu misiju radīt gaisotni, kas 
cilvēkus pēc tam ceļ pāri ikdienai, liek pamanīt līdzās esošo 
skaistumu un klusībā kritiski vērtēt negācijas- vai tās nav arī 
ar mūsu līdzdalību un vienaldzību radītas? Ar dzīvesbiedres 
padomu viena telpa uz kuģa aprīkota bērnu un pusaudžu 
izklaidei, un lielākais gandarījums ir bijis no “sīkajiem”dzirdēt 
vaicājumu: “Mammu, kad mēs atkal brauksim ar šo kuģīti?” 

Savukārt pieaugušajiem, kā novērojis Dainis, nezūd intere-
se par viņa jūras gaitām un piedzīvojumiem tālajās zemēs, 
par kuriem lasīts presē vai skatīts TV. Šovasar viņu par tiem 
iztaujāt bijusi iespēja jau kādiem 500 atpūtniekiem, bet ne 
jau visi – pasargi dievs! – to ir darījuši. 

“Ja uz kuģīša tiek svinētas kāzas vai vecmeitu ballīte, kāda 
joda pēc tad viesi lai interesētos par Āfrikas džungļiem,” 
pasmaida kapteinis . 

“Piedzīvojumu mūžā bijis tik daudz, ka nav pat īpaši jāno-
pūlas, lai neatkārtotos. Glābjoties no pirātiem, esam kravas 
kuģi notinuši ar dzeloņdrātīm. Citreiz apciemot peldošo hospi-
tāli pieteicās kādas Āfrikas valsts prezidents, kuru pavadīja 
trīssimts cilvēku liela svīta. Domā nu, kā tādu uzņemt, ievēro-
jot melnā kontinenta viesmīlības tradīcijas...Ir bijuši braucieni, 
piemēram, Togo valsts iekšienē, kur redzēts, kā vienīgā telpa 
ģimenei kalpo gan par guļamistabu, gan tualeti. 

Es neuzbāžos cilvēkiem ar saviem stāstiem vai cilvēkmī-
lestības sludināšanu, bet reizēm redzu, kā puikām pēc dzir-
dētā zib acis: un to visu ir spējis piedzīvot un izturēt viens 
parasts Melnsila zellis? Atbildu, jā – latvieši var!  Un kurši vēl 
arī dubultā!”

1000 KILOMETROS APSVĒRTS PIRKUMS
Pirms iegādāties savu izsapņoto motorjahtu, pārrunas noti-

kušas ne vien ar tuviniekiem, jo tēriņš bijis paredzams vai visa 
mūža iekrājumu apmērā. Lai atbildētu uz to pirmām kārtām 
pats sev, Dainis kājām devies gandrīz 1000 kilometru garā 
svētceļojumā pa Pireneju pussalu. Atbilde nākusi, pirms vēl 
sasniegts galapunkts: jā, pirkums ir vajadzīgs, jo ar gadiem 
“HippoCampus” nesīs prieku ļaudīm un gandarījumu pašam. 
Un tāpēc dzīvot Latvijā kaut dažiem kuģīša viesiem kļūs 
nedaudz labāk un interesantāk. “Kā dakteris Pārkers teiktu: “Tā 
pamazām...”,” Dainis joprojām atceras Āfrikā gūto atziņu. 

Kapteinis ar sievu Māru. Laimīgajā kāzu dienā 1984. gada 30. jūnijā. 
Un sudrabkāzās pēc 25 gadiem.

Kuģis “Africa Mercy” un tā kapteinis uz komandtiltiņa.
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Rūks 
motori un 
pliki ar 
močiem 
brauks
Ir dažādi notikumi, kuri Ventspils 
izklaides norišu gada kalendārā 
ieņem stabilu un neiztrūkstošu 
vietu. Tādu ir vairāki un, ja kāds 
no tiem pēkšņi vairs kalendārā 
nebūtu, varētu patiešām šķist, 
ka ieviesusies drukas kļūda. Labi, 
joks paliek joks. Viens no šiem 
ikgadējiem skaļākiem izklaides 
pasākumiem notiks šajā nedē-
ļas nogalē. Starp citu, joku un 
jautrības nudien netrūks, tāpat 
arī dažādas izdarības. Trīs dienas 
visā Ventspils pilsētā atkal skaļi 
rūks motori, bet ielas būs pilnas 
ar motocikliem. Klāt ikgadējais 
starptautiskais motobraucēju 
saiets “Kurland Bike Meet”.

T 
rīs dienas Ventspilī dārdēs 
čoperu, sporta vai vien-
kāršāku ielas motociklu 
motori. Tā ir iespēja redzēt 
plaša kalibra spēkratus 

gan no tehniskā viedokļa, gan arī 
dizaina puses. Arī paši motobrau-
cēji demonstrēs savu vizuālo tēlo. 
Pasākumā, kura galvenā pulcēša-
nās un norises vieta tradicionāli ir 
Piejūras kempings, piedalīsies ap 
2000 motociklistu no vismaz 10 val-
stīm, padarot šo par lielāko motocik-
listu pasākumu Latvijā. Parasti šim 
pasākumam kempingā visas vietas 
ir rezervētas jau gada sākumā un 
izņēmums nav arī šis gads.

Viss “tusiņš” sāksies jau piektdie-
nas vakarā, kad pilsētā un kempingā 
sāks sarasties simtiem motobraucēju. 
Ievadpasākumā uzstāsies grupas “All 
Day Long” un “7 dēli”. Tomēr galvenā 
festivāla norises diena parasti ir nāka-
mā – sestdiena. Centrālais notikums 
– tradicionālā motoparāde, kad sim-
tiem dažādu motociklu dosies brau-
cienā cauri visai pilsētai. Šis brauciens 
ir krāšņs, jo īpaši pa centrālo ielu 
braucot var redzēt, cik daudz apkārtē-
jo māju logi ir atvērti un cilvēki vēro 
skaļo braucienu.

Brauciens sāksies plkst. 13 no 
kempinga. Motobraucēji brauks pa 
Vasarnīcu ielu, tad tālāk pa Lielo pros-
pektu, pāri upei un pa Dzintaru ielu, 
tālākais maršruts būs: Kurzemes iela 
– Rindas iela – Celtnieku iela – Talsu 
iela – Lidotāju iela – Dzintaru iela – 
Ventas tilts – Sarkanmuižas dambis – 
Lauku iela – Kuldīgas iela – Jūras iela 
– Vasarnīcu iela ar finišu Ostas ielas 
promenādē. Turpat uzstāsies rokgru-
pa “Johny Salamander”, norisināsies 
arī labākā Ventspils motocikla un ska-
ļākā motocikla konkurss. Bet vakarā 
kempingā atkal ballīte – spēlēs gru-
pas “Apēdājs”, “Flying Bra”, “Colt” un 
“Rusted Wheels”. Nakts kulminācija 
– pliko brauciens, kad, nometuši visas 
drānas un sēdušies sava motocikla 
seglos, dalībnieki veiks apli kempin-
ga apkārtnē. Parasti šī aktivitāte raisa 
milzu interesi un jautrību. Galvenais, 
ka šis nav slēgts pasākums un tajā var 
piedalīties arī ikviens ventspilnieks. 
Ja jums pašiem ir kāds motocikls vai 
mopēds, izbrauciet arī jūs lielajā parā-
dē. Tas ir tā vērts! 

1919. gada 25. jūlijs ir nozīmīgs datums 
mūsu valsts, bet vēl jo vairāk – mūsu 
pilsētas vēsturē. Tajā dienā ap pulksten 
13.00 Ventspils ostā piestāja angļu 
kreiseris, kas atveda Latvijas nacionālās 
armijas karavīru rotu.

Pirms 99 gadiem Ventmalā

šot angļu kreiseris, kas vedot lielu latviešu 
karavīru vienību. Šo prieka ziņu, ko skepti-
ķi sākumā nosauca par baumām, īsi pirms 
pusdienas apstiprināja attiecīgu telegram-
mu saņēmušais ostas kapteinis Martinsons. 
Un, kamēr pēdējie iekarotāji atstāja pilsētas 
robežas, Ventmalā neiedomājamā ātrumā 
jau cēlās divēji augsti goda vārti, – tā tais-
laikos bija pieņemts sagaidīt dārgus viesus. 
Koka konstrukcijas bagātīgi apvija zaļumu 
un ziedu vītnes; ventspilnieču koptajos puķu 
dārzos palika tikai kāti. Labākajās drēbēs 
saposušās sievas un meitenes, pilnām rokām 
ziedu klēpju, steidzās uz Ventmalu. Tieši die-
nas vidū goda vārti uzcelti, izrotāti, pilsētas 
orķestrantu misiņa taures saulē laistās kā 
zeltā lietas. Pūlis ir tik milzīgs, ka šķiet, – 
mājās nav palicis neviens pats ventspilnieks.

Jā, un tad, pēc stundu ilgas gaidīšanas 
beidzot parādās angļu mīnu kreiseris. Par 
turpmāko vislabāk pateikts tā laika acu-
liecinieka atmiņās: „Uz kreisera no viena 
gala līdz otram redzama gara, pelēka švīt-
ra – tie latviešu kareivji. Viņi dzied latviešu 
dziesmas, kuru skaņas vējš atnes līdz mūsu 
ausīm. Ļaužu pūlis sakustas. Sveicina lakati-
ņiem, cepurēm. Gaisā pretī kareivjiem pace-
ļas puķes. Daudzi raud. Daudzu stāvi saslē-
jušies uz priekšu, it kā gribēdami sakust ar 
sen sen gaidītiem viesiem – kareivjiem. Pa 
to laiku karakuģis lēni piestāj pie steķiem. 
Orķestris spēlē „Dievs, svētī Latviju”. Daudzi 
kailām galvām dzied līdzi. Himnai seko urrā-
saucieni, un mēs savus sagaidītos jau redzam 
vaigu vaigā. Uz kreisera līst vesels puķu lie-
tus; rozes un buķetes līksmi uztver latvie-
šu kareivji un angļu matroži. Kā pirmais no 

karakuģa nokāpj un ar sagaidītājiem sasveici-
nās Lejaskurzemes apgabala pārvaldnieks Bērziņš. 
Viņam seko karavīri. Sirsnība, neviltots prieks un 
augstākā sajūsma apvieno kareivjus un publiku. 
Mūzika, sasveicināšanās, puķes, puķes... Tad atskan 
komanda, un karavīri nostājas ierindā. Pie viņiem 
griežas pilsētas galva J. Turauskis un īsos, siltos un 
izjustos vārdos apsveic viņu ierašanos Ventspilī. 
Runātājs uzsver, ka karavīriem ausīs vēl varbūt 
dažs labs asiņains rīts, jo Kurzeme un Latgale vēl 
nav no ienaidnieka iztīrītas, bet viņš drošina kara-
vīrus, lai tie nebēdājas, jo aiz viņiem stāv visa lat-
viešu tauta, kura gatava ar viņiem dalīties pēdējā 
maizes kumosā.”

Vai iespējams iztēloties ventspilnieku izjūtas tai 
tālajā 1919. gada 25. jūlija dienā, kopš kuras jau 
99 gadi ietecējuši mūžības jūrā? Tie, kuri piedzīvo-
juši 1991. gada vasaru, to laikam spēj gan. Vai nav 
savādi – 1919 un 1991! Tie paši cipari, tikai drusku 
mainīti vietām... Sagadīšanās vai likumsakarība? 
Varbūt liktenis?...

Un ja mēs spētu ielūkoties tajā dienā, par kuru 
mūsu stāsts, tepat Ventmalā, lejpus pilskalna, 
mēs ieraudzītu pelēkā tērptos latvju kareivjus – 
7. Siguldas pulka rotu leitnanta Bekmaņa vadībā 
– soļojam cauri sagaidītāju rindām; redzētu puķu 
pušķus paslieto šauteņu stobros. Mēs dzirdētu kara-
vīru dziesmas un angļu jūrnieku ovācijas, sajustu 
siltā vēja un sarkanbaltsarkano karogu pieskārie-
nus vaigam. Pazīstamas izjūtas, vai ne?

Nākamajā dienā leitnants Bekmanis publicēja 
pateicību Ventspils iedzīvotājiem, kurā bija teikts: 
„Neaizmirstama Ziemeļlatvijas karavīriem paliks 
tā diena, kad viņi iebrauca Ventspilī. Tā sirsnība, 
puķes, asaras māmiņu acīs – tas mums bija kā svei-
ciens, kā glāsts no mūsu mīļajiem tālumā. Šī sir-
snība rādīja kareivjiem, ka Latvija prot savus dēlus 

mīlēt, un viņi ar 
darbiem centīsies 
iegūt un vairot 
savas tēvu zemes 
mīlestību.”

7. Siguldas 
pulka rota solī-
jumu piepildīja. 
Vasaras beigās un 
rudenī šie karavīri 
pasargāja Ventspili 
no bermontie-
šu bandu uzbru-
kumiem. Cīņās ar 
bezcerīga niknuma 
un naida pārņem-
tajiem Bermonta 
karotājiem pie 
Vārves un Stendes 
vairāki no Ventspilī 
sagaidītajiem lat-
vju kareivjiem 
nolika savas gal-
vas uz dzimtenes 
zemītes. 

2. Ventspils kājnieku pulka 4. rotas strēlnieki 1919. gada februārī.

L 
īdz tam situācija pilsētā bija tāda: 
lai gan I Pasaules karš bija beidzies 
un Vācija kapitulācijas aktu parak-
stījusi, daudzviet Latvijā, toskait arī 
Ventspilī turpināja uzturēties vācu 

karaspēka daļas. Kā 1934. gadā rakstīja 
„Ventas Balss”: „Redzējām un piedzīvojām, 
kā vācu karavīri vienā dienā pilsētu atstā-
ja, bet otrā dienā atkal griezās atpakaļ un 
turpināja saimniekot pa vecam. No apriņķa 
pagastiem bez mitas pienāca sūdzības un 
žēlošanās par vācu karavīru bruņotām lau-
pīšanām, patvarībām un neģēlībām. Mēs 
ar katru dienu tikām vairāk noplicināti, bet 
prūšiem visa kā bija papilnam. Tie pārtika 
un uzturējās no mūsu labuma.”

Taču, kā mēs labi zinām, ikvienai okupā-
cijai reiz pienāk gals, lai arī daudzreiz šķi-
tis, ka to nesagaidīs. Toreiz, pašā vasaras 
plaukumā, 23. jūlijā, ventspilnieki ar klusām 
gavilēm vēroja, kā liela daļa „prūšu” sakāpj 
tvaikonī ar Vācijas karogu un kā šis tvaikonis 
palēnām nozūd aiz jūras vārtiem. Tie vietējie, 
kuri dzīvoja vācu armijas ieņemto ēku tiešā 
tuvumā, redzēja steidzīgo paunošanos un 
kravāšanos, – šaubu nav, vācieši vistuvākajā 
laikā no Ventspils būs prom! Naktī Ventmalā 
uz pilskalna norībēja varens būkšķis – biju-
šie iekarotāji un sevi jau par „Ostlandes” 
saimniekiem uzskatījušie niknumā uzspē-
ra gaisā 1915. gadā pašu uzstādīto piemi-
nekli Ventspils „iekarotājam” grāfam fon 
Šverinam (taisnības labad jāsaka, ka nekā-
das iekarošanas nebija; Šverina vadītā vācu 
vienība brīvi ienāca pustukšajā pilsētā, kur 
nebija neviena cariskās Krievijas kareivja). 
Piemineklī iemūrēto dzelzs krustu un plāk-
sni ar Šverina attēlu iemeta Ventā... (vēlāk, 
padziļinot Ventas gultni, šīs lietas atrastas un 
nodotas muzejam). 

Nākamās dienas, t.i., 25. jūlija, priekšpus-
dienā pēdējie vācieši, šā tā ierindā sastājušies, 
no pilsētas centra pa Kuldīgas ielu aizsoļoja 
dienvidu virzienā, „žēlīgas atvadu dziesmas 
dziedādami”. Taču vēl pirms tam Tirgus lauku-
mā, piedraudot ar ieročiem, vācieši nolaupīja 
vairākiem lauciniekiem zirgus, laikam tā cerē-
dami gājienu uz „fāterlandi” padarīt ātrāku un 
tīkamāku. Tomēr pilsētas latviešu komandan-
tūrā atradās grupa vietējā kaluma drosminie-
ku, kuri nelikumīgi piesavinātos zirgus atņēma 
un atdeva to saimniekiem.

Tai pat laikā Ventspili zibens ātrumā apskrē-
ja ziņa, ka ap pusdienas laiku ostā ienāk-
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A U N S
Padomā, kā vari nopelnīt vairāk. Varbūt ir kādas iemaņas, ko 
likt lietā paralēli esošajam darbam. Tēriņos esi apdomīgs, jo pēc 

iepirkšanās tūres var atklāties, ka esi iztērējis vairāk, nekā šobrīd vari atļau-
ties. Darbā paļaujies pats uz sevi, ne citu solījumiem, iespējams, tie ir tikai 
tukša plātība.

V Ē R S I S
Vēlams mierīgs un veselīgs dzīves režīms. Dvēseles komforts 
atkarīgs no emocijām, tamdēļ pēc iespējas mazāk kontaktē-

jies ar kašķīgi noskaņotiem ļautiņiem. Ikdienas ēdienkartē ievies sezo-
nai atbilstošu, veselīgu uzturu. Svarīga sirdslietu tēma. Brīvajiem ļaudīm 
iespējama iepazīšanās.

D V Ī Ņ I
Jāgādā par saskaņu ar mīļoto cilvēku. Iespējams, vēlēsies 
attiecību jomā kaut ko mainīt, darīt citādāk un labāk. Neuztiep 

savu viedokli, bet risini visu ar mierīgām sarunām. Darbā parādīsi 
sevi no vislabākās puses, atradīsi risinājumus un nostiprināsi cieņu un 
autoritāti.

V Ē Z I S
Esi uzmanīgs, kārtojot darīšanas iestādēs, bankās vai ar komu-
nālo pakalpojumu sniedzējiem. Labāk lietišķos jautājumus atlikt 

uz vēlāku laiku un baudīt vasaras brīvdienas. Mājas vari veikt kādus pār-
kārtojumus – mainīt mēbeļu izvietojumu, uzlabot interjeru vai bērnistabas 
iekārtojumu.

L A U V A
Nemierīgs un stresa pilns laiks. Neiesaisties strīdos, sargies no 
pārslodzes – jo mierīgāk, jo labāk. Vislabākā atpūta būs kopā 

ar savējiem. Apdari to, kas straujajā dienu ritmā palicis nepaveikts, bet 
neplāno nopietnus pārkārtojumus vai remontdarbus. Uzmanīgi ar sadzī-
ves tehniku.

J A U N A V A
Tā kā darba dienas rit visai piepildīti un nemierīgi, saimniecis-
kie darbi pa aizvadīto nedēļu, iespējams, palikuši otrajā plānā. 

Brīvdienās paveic to, kas iekrājies, taču pārāk nepārspīlē. Vajadzētu atvēlēt 
laiku arī sev. Dzīve ir krāsaina, simpātijas dzirkstī, kaislības virmo. Nezaudē 
galvu!

S V A R I
Brīvdienās vari pārkārtot telpas, uzlabot interjeru, rosīties dārzā, 
labiekārtot teritoriju, aprūpēt ziedus un sakņaugus, kā arī izdai-

ļot īpašumu. Darbā vai biznesā peļņas un jaunu ideju laiks, spītējot tam, ka 
astroloģiskās kombinācijas kopumā šobrīd nav labvēlīgas. Sirdslietās gan 
tāds domīgs periods. 

S K O R P I O N S
Vilinās tālas zemes un eksotika. Ja dosies ceļojumā, attiecies pret 
to rūpīgi – pārbaudi rezervācijas un/vai auto tehnisko stāvokli, 

lai negadās kādi „pārsteigumi”. Ja nekur nedodies, brīvdienās atpūties. 
Jaunajā nedēļā spēki būs nepieciešami gan darba, gan mājas pienāku-
miem. Daudz atbildības.

S T R Ē L N I E K S
Laiks saimnieciskajiem darbiem – apkop dārzu, sakārto mājokli 
un brīvdienās paveic visu, kas pa nedēļas vidu palicis nedarīts. 

Kad labi pastrādāts, ielūdz ciemos draugus, pārsteidz viņus ar vasarīgiem 
kokteiļiem un grilētiem gardumiem. Ir jāatpūšas, jo nākamajā nedēļā atkal 
būs daudz darba.

M E Ž Ā Z I S
Pēkšņi var nākt atklāsme, ka dzīvē vajag kaut ko mainīt. Dari tā! 
Privātajā dzīvē iespējami negaidīti pavērsieni un interesanti pie-

dzīvojumi. Ļaujies, un izbaudi dzīves skaistos mirkļus. Var aktualizēties nau-
das tēma – tērējies ar apdomu. Nav labs laiks elektropreču, sadzīves teh-
nikas un auto iegādei.

Ū D E N S V Ī R S
Šajā periodā būs samērā grūti savienot darba un mājas pienāku-
mus, tāpēc rūpīgi jāplāno laiks. Brīvdienās mēģini paveikt maksi-

māli daudz savā saimniecībā, jo nākamajā nedēļā tam diez vai atliks laika. 
Jāmērķē augstāk pa karjeras kāpnēm, ir iespējas izvirzīties un īstajā brīdī 
satikt īstos cilvēkus.

Z I V I S
Laba intuīcija – ātri izpratīsi situācijas un cilvēku rīcības motīvus. 
Palīdzi, ja lūdz, bet atceries, ka sevi arī ir jāmīl. Neuzņemies 

pārāk daudz svešu rūpju. Vairāk uzmanības vēlams ievērst savai otra-
jai pusītei. Kopā pavadītais laiks satuvinās, atsvaidzinās attiecības un 
iedvesmos.
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Atnāk vīrs no darba, apsē-
žas un ķiķina pie sevis.
Sieva:
- Ko ķiķini?
- Mani no darba atlaida!
- Un kas tur tik smieklīgs?
- Mani atlaida, bet pārē-
jos iesēdināja!

Gribi būt uz žurnāla pirmā vāka? 
Mierīgi, vienkārši noliec žurnā-
lu uz grīdas un uzkāp tam virsū!

Satiekas divi draugi. Viens ļoti 
sliktā garastāvoklī. Otrs jautā:
- Ko tu tāds noskumis?
- Vakar sastrīdējos ar draudzeni.
- Kā tā?
- Redzi, vakar braucām vilcienā un 
es visu laiku pūtu uz stikla un ar 
pirkstu rakstīju uz tā viņas vārdu.
- Bet tas ir tik jauki!
- Nu, izrādījās, viņai nepa-
tīk, ka pūš uz brillēm…

Trīs nabadzības pakāpes Odesā:
1. Nav naudas.
2. Nu nepavisam nav naudas.
3. Laikam nāksies mainīt dolārus!

Pabā ierodas anglis, īrs un skots. 
Katrs paņem pa pintei alus, taču 
tā nu ir sagadījies, ka katram alus 
kausā iekritusi muša. Anglis dodas 
mainīt alus kausu, īrs izzvejo mušu 
un turpina mierīgi dzert tālāk, 
bet skots izzvejo mušu un auro:
- Tūlīt spļauj atpakaļ, maita!

- Kur tu biji, dēliņ? 
- Parīzē! 
- Kur tas ir? 
- Kādus 2000 km no Preiļiem! 
- Jēziņ, ko tu tādā čuhņā darīji?

Restorānā apmeklē-
tājs prasa viesmīlim:
- Jūs kredītkartes pieņemat?
Viesmīlis:

- Pieņemam.
Apmeklētājs:
- Bet dolārus?
Viesmīlis:
- Pieņemam.
Apmeklētājs:
- Bet tukšās pudeles?

Zvans servisa centrā: 
- Hallo, es pie jums nopirku meln-
balto printeri, tas slikti strādā! 
- Kas noticis? 
- Balto krāsu neprintē!

- Mammu, kāpēc tētim tik īsi 
mati? 
- Tāpēc, ka viņš daudz domā. 
- Un kāpēc tev tik gari? 
- Apklusti un ēd!

Tiesas process. 
Tiesnesis apsūdzētajam jautā: 
- Kāda ir jūsu profesija? 
- Akrobāts. 
- Apsardze, lūdzu, aizveriet logu!

Pēc futbola spēles spēlētājs nikns 
prasa trenerim: 
-Trener, vai drīkst iesist tiesnesim? 
Treneris: 
-Jā, jā, ej sit, tāpat netrāpīsi…

Māte jautā dēlam: 
-Ko Tu darīsi, kamēr es būšu pro-
jām? 
- Spēlēšos vai nu ar aukli, vai ar 
spēļu dzelzceļu. Viss ir atkarīgs 
no tā, ko sev izvēlēsies tētis.

Šefs padotajam: 
- No jums sanāktu nevainojams 
noziedznieks! 
- Kādēļ gan? 
- Jūs pēc sevis neatstājat 
nekādas darbības pēdas! 

Sieva: 
-Rītdien paliek divdesmit pieci 
gadi, kopš mēs apprecējāmies, es 

kaušu vistu. 
Vīrs: 
-Ak, lai taču paliek, tas naba-
ga putniņš tur nav vainīgs! 

Pasta ierēdnim jautā: 
- Vai nav garlaicīgi augu dienu 
darīt vienu un to pašu – zīmogot 
aploksnes? 
- Ir taču dažādība. Katru 
dienu ir cits datums. 

Vīrs pārrodas mājās galīgi piedzē-
ries. No lielā trokšņa pamostas 
sieva un jautā ienākušajam vīram: 
-Kas tas bija par blīkšķi? 
-Kurpes nokrita. 
-Kurpes krītot tādu troksni netaisa. 
-Es tajās vēl biju iekšā.

-Šī trauma ir autoavārijas rezultāts? 
-Jā, dakter. 
-Laikam jūs ļoti ātri braucat? 
-Nē, es ļoti lēni eju.

- Cienītais, jūs nākamajā izkāpsiet? 
- Nē. 
- Tad varbūt mainīsimies? 
- Varam mēģināt. Kas jums ir?

Zvans ceļu policijā: 
- Labdien, es te tikko divus zaķus 
notriecu, ko man tagad darīt? 
- Nu, pasperiet prom, lai pa ceļu 
neizsmērējas! 
- A-a-a, skaidrs, a ko darīt 
ar viņu motociklu?

Dāma vaicā taksistam:  
- Vai brīvs?  
- Jā!  
- Tad ātri uz baznīcu, kāzinieki jau 
gaida.  
- Nē, kundze, tik brīvs es neesmu.

Bērnudārzā:  
- Bērni, audzinātāja iet projām, 
kas jāsaka?  
- Paldies Dievam!

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Karstums, kas valda Latvijā, šonedēļ pastiprināsies, un ar nelielām atkāpēm tas var turpināties līdz pat augus-
tam, liecina jaunākā “Global Forecast System” (GFS) prognoze. Prognozētā gaisa temperatūra ilgstoši var pār-
sniegt zīmīgo atzīmi: +30 grādus.

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. “Viņiem gan labi – visu gadu spīd saule un ir silts,” pērngada lietainajā vasarā par 
Vidusjūras salu valsts Maltas laika apstākļiem bilda kāds ventspilnieks. Maltas (tā, kas Vidusjūrā, nevis tā, kas 
pie Rēzeknes) klimats, šķiet, šogad sasniedzis arī mūs. Tiesa gan, mūžam neapmierinātos Latvijas vietējos 
iedzīvotājus tas vairs nemierina, jo, kā liecina diskusijas sociālajos tīklos, tagad esot par karstu, par saulainu, 
par sausu. Tomēr palmu alejas mūspuses apstādījumos taču izskatītos tik jauki... Tāpat kā apelsīnu birztalas, 
papagaiļu bari priežu mežu ielokā un, protams, nebeidzamā vasara.



ОВЕН
Подумайте, как заработать побольше. Возможно, у вас есть каки-
е-то навыки, которые позволят вам найти подработку? Деньги 

тратьте обдуманно, потому что по завершении шопинг-тура вы можете 
обнаружить, что израсходовали больше, чем можете позволить себе в дан-
ный момент. На работе полагайтесь только на себя, а не на обещания дру-
гих, возможно, эти обещания всего лишь пустой звук. 

ТЕЛЕЦ
Желателен размеренный и здоровый режим. Душевный ком-
форт зависит от эмоций, поэтому как можно меньше общай-

тесь со скандальными людьми. Составьте здоровое меню, в которое сове-
туем включить как можно больше сезонных овощей и фруктов. В этот пери-
од для вас наиболее важна тема взаимоотношений. Свободным представи-
телям знака звезды обещают приятное знакомство. 

БЛИЗНЕЦЫ
Придется позаботиться о взаимопонимании с любимым чело-
веком. Возможно, захочется что-нибудь изменить в сфере вза-

имоотношений. Не стоит навязывать свою точку зрения, все разногласия 
решайте путем переговоров. На работе вы сможете показать себя с наилуч-
шей стороны, найдете необходимые решения и укрепите свой авторитет. 

РАК
Будьте внимательны, если вам предстоит обращаться в учреж-
дения, банки или к предприятиям, которые предоставляют вам 

коммунальные услуги. А лучше всего отложить эти дела и наслаждаться 
летом. Дома можете делать перестановку, улучшать интерьер. 

ЛЕВ
Неспокойное время, полное стресса. Не стоит ввязываться 
в ссоры, берегитесь перенапряжения – чем спокойнее, тем 

лучше. Лучше всего отдохнуть вместе с семьей. Сделайте то, на что вам 
обычно не хватало времени, но не планируйте серьезной перестановки или 
ремонтных работ. Будьте осторожны с бытовой техникой. 

ДЕВА
Поскольку на работе достаточно напряженный период, вероятно, 
хозяйственные заботы отошли на второй план. B выходные стоит 

уделить время решению накопившихся вопросов, но не переусердствуйте. 
Необходимо посвятить время себе. Жизнь прекрасна, страсти кипят. Но не 
теряйте головы!

ВЕСЫ
B выходные стоит сделать перестановку, поработать в саду, бла-
гоустроить территорию, позаботиться о цветах, заняться улуч-

шением интерьера. На работе или в бизнесе – время зарождения идей, 
несмотря на то, что с астрологической точки зрения период для этого не 
самый благоприятный. В делах сердечных – время раздумий. 

СКОРПИОН
Вас манят дальние страны и экзотика. Если вы собираетесь в 
путешествие, то следует тщательно его спланировать: проверь-

те резервации и/или техническое состояние авто, чтобы не столкнуться с 
неприятными сюрпризами. Если поездку вы не планировали, то стоит про-
сто отдохнуть. На этой неделе силы вам потребуются как для выполнения 
рабочих обязанностей, так и для домашних дел. На вас будет возложена 
достаточно большая ответственность. 

СТРЕЛЕЦ
Наступило время для работы по хозяйству – займитесь 
садом, приведите в порядок жилище, в выходные сделайте 

все, что не успели в будние дни, а затем пригласите в гости друзей, уди-
вите их летними коктейлями, приготовьте что-нибудь вкусненькое. Вам 
следует хорошенько отдохнуть, потому что на следующей неделе будет 
много работы. 

КОЗЕРОГ
Вы неожиданно для себя можете обнаружить, что в жизни пора 
что-то менять. Сделайте это! В личных отношениях возможны 

неожиданные повороты и интересные приключения. Насладитесь этими 
прекрасными мгновениями! Может стать актуальной финансовая тема – 
тратьте с умом. Не лучшее время для приобретения электротоваров, быто-
вой техники и автомобиля. 

ВОДОЛЕЙ
В этот период будет сравнительно трудно совместить рабочие 
обязанности и семейную жизнь, поэтому стоит все тщатель-

но спланировать. В выходные попытайтесь выполнить как можно больше 
домашней работы, потому что на следующей неделе вряд ли у вас будет 
для этого время. Возможно продвижение по карьерной лестнице, не исклю-
чено, что в нужное время вы встретите нужных людей. 

РЫБЫ
Хорошая интуиция поможет вам быстро ориентироваться в 
ситуациях и понимать мотивы поступков окружающих. Окажите 

им помощь, если вас об этом попросят, но помните, что и себя нужно 
любить. Не берите на себя слишком много чужих обязанностей. Стоит боль-
ше внимания уделить своей половинке. Время, проведенное вместе, позво-
лит освежить отношения и почерпнуть вдохновение.
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- Мадам, а вы умеете играть в крикет? Хотите я вас 
научу? 
Женщина молча достает из сумочки фотографию и 
протягивает спросившему мужчине. 
Он: 
- Ой, какие очаровательные малыши! А как их зовут? 
Она: 
- Теннис, гольф и водные лыжи.
Любовник спрятался на балконе слишком рано, поэ-
тому муж узнал об измене еще до прихода домой.

Муж, придя домой, говорит жене: 
- Могу тебя порадовать, дорогая: шеф сообщил, что 
повысит мне оклад. Правда, он поставил неболь-
шое условие: я должен жениться на его дочери.

- Мне всего 30 лет, а я уже выполнил половину того, 
что запланировал себе в жизни. 
- Интересно. Поделись… 
- Я поставил себе цели: заработать кучу бабла, купить 
шикарный дом и яхту, потом бросить работу и стать 
бездельником… 
- Ну и…? 
- И вот я уже бросил работу и стал бездельником.

Мастер на заводе обучает новичка: 
- Видишь рычаг? 
- Да. 
- Вот в 8 утра ты его включаешь, а в 6 вечера выклю-
чаешь. Понял? 
- Нет. 
- Повторяю. Видишь рычаг? 
- Да. 
- В 8 утра ты его включаешь, а в 6 вечера выключа-
ешь. Понял? 
- Нет. 
- Еще раз объясняю. Видишь рычаг? 
- Да. 
- В 8 утра ты его включаешь, а в 6 вечера выключа-
ешь. Понял? 
- Мужик, ты что тупой? Я тебе уже третий раз  
говорю – НЕ ПОНЯЛ!

Девушка в модном бутике спрашивает продавца: 
- Можно, я примерю вон то платье в витрине? 
- Валяйте, может, покупателей привлечёт!

- Абрамович, привет! Что с тобой случилось? Раньше 
ты был маленький, толстый, лысый, в очках, а теперь 
стал высоким, худым, без очков, и волосы у тебя 
отросли. 
- Я не Абрамович! 
- Ну ты даешь! Так ты и фамилию поменял?

- Кто может в один вечер быть осужденным на 5 лет, 
потом найти себе пару и выиграть автомобиль? 
- Студент театрального универа, подрабо-
тавший на Первом канале в «Часе суда», 
«Давай поженимся» и «Поле чудес».

Памятка для мужчин. Искренне радует жен-
щину только – самая первая шуба.

- Ты чего разорался тут на всю поликлинику? Закрой 
свой рот! 
- Сам закрой! Если такой нервный – запишись к пси-
хиатру! 
- А я к нему и записан! Жду этого урода! 
- Сам ты урод!.. Проходите в каби-
нет, я немного задержался...

На поминках: 
- Василий все свои 34 года пил только элит-
ный алкоголь! Но печень не смотрит рекламу...
 
- В чём разница между человеком и свиньёй? 
- Сколько свинье не наливай, человеком она не станет.

— Я начальник суровый. Захочу, всех на 4 часа позже 
с работы отпущу, а захочу, то уже в 10 утра все расхо-
дятся... 
— Ну ты даешь. У тебя сколько народу в отделе? 
— Пока я там один.

Жена – мужу: 
- Виктор, тебе на телефон пришла СМСка от какой-то 
Любы. Она спрашивает: «Как насчет «Лексуса», все 
остается в силе, дорогой?» 
- Э-э-э-э… Да это женщина машину продает, хотел 
тебе купить, сюрприз не получился… 
- А почему «дорогой»? 
- Это она спрашивает, не слишком ли он 
дорогой. Но я на тебе не экономлю.

Звонок в фирму: 
- Вам не нужен бухгалтер с морским уклоном? 
- Это как? 
- Мне половина, вам половина, и все концы в воду.

— Мы с женой поругались и она объявила голодовку…  
— Сколько уже не ест?  
— Третий день… Не ем.
 
- Девушка, это вы сережку в парке потеряли? 
- Я! 
- Так пойдите к администратору и заберите. А 
то он сдаст ваше сокровище в вытрезвитель.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
Жара в Латвии на этой неделе усилится и, ненадолго отступая, она может сохраниться до августа, свидетельству-
ет новейший прогноз «Global Forecast System» (GFS). Ожидается, что столбик термометра длительное время будет 
превышать отметку +30 градусов. 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ «Им-то хорошо – весь год светит солнце и тепло», – дождливым летом прошлого года 
говорил некий вентспилчанин о погодных условиях в средиземноморском государстве Мальте. Такой же климат, как 
на Мальте, в этом году, кажется, добрался и до нас. Правда, вечно неудовлетворенных местных жителей в Латвии это 
больше не удовлетворяет, потому что, как свидетельствуют дискуссии в соцсетях, теперь слишком жарко, слишком 
солнечно, слишком сухо.  И все же пальмовые аллеи в наших широтах выглядели бы так чудесно… Как и апельсино-
вые рощи, стаи попугаев в сосновых лесах и, конечно, нескончаемое лето. 
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им теперь находит совсем не в медицинской сфере, что, види-
мо, в конкретных условиях под ними подразумевал Паркер, а 
совсем в другой области и в другом виде. 

ФИЛОСОФСКИ – МЕДИЦИНСКАЯ МОТОРНАЯ ЯХТА 
Девиз на теперешнем этапе своей жизни Дайнис выражает 

чётко и ясно: «Стараюсь говорить о хорошем и делать людям 
добро». Практически это выражается в том, что он на скоплен-
ное за проведенные в море годы серебро купил построенную 
в Польше моторную яхту и оборудовал её не только для ката-
ния отдыхающих по Венте и для небольших выходов в море, 
но  одновременно решил заботиться о косвенном духовном 
обогащении своих пассажиров и содержательных развлече-
ниях во время однодневных путешествий.   Десятиместному 
судну дано название с философски мистическим подтекстом 
– “HippoCampus”, что в переводе означает «Морской конёк», 
но его можно понимать и с точки зрения медицинской термино-
логии – как функцию головного мозга, ответственную за крат-
ковременную и долговременную память, ориентирование в 
пространстве и поведение.    

У самого капитана, если взглянуть со стороны, эти функции 
работают прекрасно. Моряк вспоминает, что вышеупомянутые 
слова врача об изменении всего мира, хотя и были сказаны 
с медицинским смыслом и значением, одновременно нужно 
оценивать в социальном и политическом контексте.  Дайнис 
понял это, когда видел бесконечную, уму европейца непости-
жимую разруху в здравоохранении и социальной защите в 
странах Западной Африки, в портах которой в то время вста-
вал на якорь плавучий госпиталь.  С 1978 года на нём и на дру-
гих кораблях, созданных в Америке организацией “Mercy ship”, 
благодаря пожертвованиям спонсоров, бесплатно лечились и 
часто полностью излечивались несколько миллионов людей 
различных национальностей и вероисповедания, попавших в 
нужду.  

 «ДА НЕ ОСКУДЕЕТ РУКА ДАЮЩЕГО! – 
АФРИКАНСКИЙ ВАРИАНТ 

«По сравнению с общим числом пострадавших в бывших 
местах работорговли, это, конечно, ничтожно мало, но боль-
ше, чем ничего, и кажется, что доктор Паркер именно к этому 
и призывал – не пытаться объять необъятное, но начать хоть с 
малого. И для меня, и для 400 человек медиков и техническо-
го персонала судна это была добровольная работа, без зар-
платы.  Несмотря на это, все мы были «в выигрыше», пото-
му что такого чувства удовлетворения и единства, работая во 
имя человечества и действительно чувствуя себя как человек 
среди людей, никто и никогда раньше не испытывал.  Я там в 
действии увидел такую модель совместной жизни и работы, 
какую Бог, возможно, хотел бы видеть в идеальном обществе.  
И я понял, что и в Африке в силе классическое библейское: 
«Да не оскудеет рука дающего», признаёт Дайнис. И добавля-
ет, что время, проведённое на этом судне, возможно, не пря-
мым образом, но определило всю его дальнейшую жизнь и в 
большой степени повлияло на его взаимоотношения с людьми.    

БОЛЬЮ ИЗМЕРЯЕМАЯ ЧЕЛОВЕЧНОСТЬ 
«Да, мы в своей маленькой стране ещё не достигли жела-

емого уровня благосостояния, но и не голодаем. Да, я согла-
сен, не корректно сравнивать состоятельность в Латвии с 
возможностями какой-нибудь банановой республики. И всё 
же – насколько мелкими и даже мелочными порой кажутся 
услышанные жалобы по поводу дороговизны и качества того 
или иного товара, жалобы на то, что кто-то не может приобре-

Путешествие по океану и на землю людей

сти ту или иную модель автомобиля или последнюю версию 
смартфона, когда ты видел, когда десятки миллионов человек 
в Африке в прямом смысле умирают от голода, когда им недо-
ступна даже самая элементарная медицинская помощь, так 
как чтобы получить её, нужно стоять в километровой очереди.  
Конечно, конечно, там у них другой цвет кожи, вероисповеда-
ние и менталитет. Но ведь все они ЛЮДИ!   Мне эта вроде как 
сама собой разумеющаяся правда открылась только на кора-
бле “Africa Mercy”, также, как и немыслимая по своей сложно-
сти, самоотверженная и полная самопожертвования миссио-
нерская деятельность на благо совершенно чужих им людей, 
изуродованных болезнями до физического отвращения», капи-
тан благодарен судьбе и зову своего сердца, который побудил 
его это испытать.   

«За работу на корабле я зарплату не получал, часть расхо-
дов приходилось покрывать из своего кармана. Но это стоило 
того, так как без этих испытаний и переживаний так по-настоя-
щему, возможно, и не понял бы, что такое настоящая человеч-
ность и человеколюбие», Дайнис ни дня, ни часа не пожалел 
из того времени, которое он провёл среди пострадавших и спа-
савших их людей.    

ПОКОЛЕНИЕ КОМАНДИРОВ С ПОМОЩЬЮ 
КОМПЬЮТЕРОВ 

Капитан не скрывает, что в плане здоровья годы его пощади-
ли и на капитанском мостике он мог бы стоять по-прежнему, но 
сойти на берег (хотя бы одной ногой, с присущим ему юмором 
добавляет Дайнис…) его побудили раньше или позже, но зна-
комые всем морякам обязательства по отношению к близким, 
встретить которых и выразить им свою любовь можно было 
только пару месяцев в году.  Свою роль сыграла также и смена 
поколений в руководстве, особенно у немцев.  

«Вместо тех мужчин, которые сами когда-то были на палубе 
или на капитанском мостике, с целью заработать пришли ака-
демически образованные «мальчики», которые море видели 
разве что только по телевизору или на экране компьютера и не 
понимают, какая разница между командой капитана во время 
бури, от которой зависит спасение судна, и отправленными в 
электронном формате  из кабинета наставлениями, как дей-
ствовать в критической ситуации», Дайнис Бриедис констати-
рует это без упрёков, потому что в жизни многое меняется не 
так, как хотелось бы. 

После прощания с трассами дальних морей он какое-то 
время был сменным капитаном на экскурсионном кораблике 
“Герцог Екаб», сейчас работает в яхтенном порту, так как поло-
житься только на доходы от обслуживания туристов на своей 
“HippoCampus” пока ещё рискованно. Но в мыслях и делах он 
всё время стремится к большей самостоятельности и незави-
симости, и капитан считает, что своим трудом он это заслу-
жил.  Пока это только реализуется не столько цифрами прибы-
ли, сколько чувством человеческого удовлетворения, которое 
приносит эта работа. Он по-прежнему помнит слова доктора 

Паркера, что важно изменить мир 
хотя бы для одного человека». И 
для Латвии такая позиция акту-
альна», пришёл к такому выводу 
после увиденного и пережитого 
капитан дальнего плавания.  

ИНФОРМАЦИОННЫЕ 
КОНСЕРВЫ НЕ 
ИСПОЛЬЗУЮТСЯ 

«Я – индивидуальный ком-
мерсант на предприятии 
“HippoCampus DB”, зарегистри-
рованная деятельность которого 
предусматривает перевозку пас-
сажиров на внутренних водных 
путях, прибрежных морских лини-
ях и по морским водным марш-
рутам, а также предложение раз-
влекательных услуг клиентам. Не 
стоит, видимо, и говорить, что 
было сложно, но были получены 
лицензии и все разрешения на 
такую деятельность и соответ-
ствующие сертификаты безопас-
ности. Однако уже в самом нача-

ле было ясно, что заинтересовать людей, чтобы они восполь-
зовались услугами десятиместного «Морского конька», можно 
только особым приложением, и это не будет распитие дешёв-
ой водки во время поездки. Поэтому зимы прошли, чтобы до 
мелочей спланировать, чем наполнить летние маршруты. Я 
воспользовался приобретенными и натренированными за годы 
коммуникативными способностями, чтобы изучить возможные 
желания клиентов. На помощь пришла жена, у которой огром-
ный опыт работы с детьми и их родителями, так как поездки 
на моторной яхте предлагались и семьям. Параллельно нужно 
было освоить необходимую гиду информацию, которую, когда 
плывёшь в порт, по морю или Венте, рассказать пассажирам. 
Они в основном между собой уже знакомы, достаточно состо-
ятельные и наделенные чувством собственного достоинства 
люди, которые знают и местную историю, и культуру, поэтому 
их нельзя кормить информационными консервами или быто-
вавшими раньше слухами. Это означает, что и самому необ-
ходимо регулярно пополнять свои знания, стараться всё же 
избегать «горячих» тем, связанных с политикой или религией, 
так как они иногда могут разрушить согласие даже в семьях», 
владелец “HippoCampus” по-моряцки корректен.   

ЛАТЫШИ МОГУТ! А КУРШИ – ВДВОЙНЕ! 
«Во время поездок я стараюсь предложить такие условия, 

чтобы люди настроились наслаждаться вечно меняющейся 
природой и расслабиться в проявлении доброты друг к другу. 
Радостно видеть, что обычно это получается.  До сих пор мне 
было по силам организовать интересную встречу для неболь-
шой группы людей с интересным для них человеком – актё-
ром, писателем или общественным деятелем, и тогда на кора-
блике ведётся интересная взаимно обогащающая, сердечная, 
содержательная, даже довольно интимная беседа, какой нигде 
в другом месте быть не может.  Возможно, слишком громко ска-
зано, но в известной степени я считаю это своей миссией – соз-
давать атмосферу, которая потом уводит людей от повседнев-
ности, позволяет заметить находящуюся совсем рядом красоту 
и втихомолку оценивать негации –  и разве они не возникли при 
нашем участии и равнодушии? По совету супруги одно поме-
щение на яхте оборудовано для развлечения детей и подрост-
ков, и самое большое удовлетворение было услышать от них: 
“Мам, а когда мы снова поедем на этом кораблике?». 

В свою очередь у взрослых, как подметил Дайнис, не исчеза-
ет интерес к его морским рассказам и приключениям в дальних 
странах, о которых они читали в прессе или смотрели по ТВ. 
Этим летом расспросить о них уже была возможность у каких 
500 отдыхающих, но не все – упаси бог, это делали.  

«Если на яхте празднуют свадьбу или девичник, то какого 
чёрта они должны интересоваться африканскими джунглями», 
улыбается капитан.  

«Приключений в жизни было так много, что не надо даже 
особенно напрягаться, чтобы не повторяться. Спасаясь от 
пиратов, мы обмотали грузовое судно колючей проволокой.  
Иногда посетить плавучий госпиталь хотел президент како-
го-нибудь африканского государства, которого сопровождала 
свита в 300 человек. Вот и думай, как их принять, соблюдая 
традиции гостеприимства Чёрного континента... Были, к приме-
ру, поездки в Того – государство в Западной Африке, где можно 
было увидеть, как единственное помещение одновременно 
служит семье и как спальня, и как туалет. 

  Я не навязываюсь людям со своими рассказами или про-
славлением человеколюбия, но иногда вижу, что у мальчишки 
после услышанного загораются глаза: и все это мог испытать и 
пережить один простой парнишка из Мелнсилса? Отвечаю, что 
да – латыши могут! А уж курши – еще и вдвойне!». 

ВЗВЕШЕННОЕ ПРИОБРЕТЕНИЕ – 1000 КИЛОМЕТРОВ 
Перед тем как приобрести яхту своей мечты, «переговоры» 

вёл не только со своими близкими, так как расходы составля-
ли практически размер скопленного за всю жизнь.  Чтобы отве-
тить на этот вопрос прежде всего самому себе, Дайнис отпра-
вился в путешествие – паломничество длиной почти 1000 
километров на Пиренейский полуостров. Ответ пришёл ещё 
до того, как был достигнут конечный пункт путешествия: да, 
покупка нужна, так как с годами “HippoCampus” будет прино-
сить радость людям и удовлетворение самому себе. И поэтому 
жить в Латвии хоть нескольким гостям кораблика станет лучше 
и интереснее. “Как говорил доктор Паркер: «Так, понемногу…», 
Дайнис по-прежнему помнит услышанное в Африке. 

Капитан со своей женой Марой. В счастливый день свадьбы 30 июня 1984 года.  
И во время серебряной свадьбы через 25 лет.

Корабль “Africa Mercy”  и его капитан на капитанском мостике.
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Взревят 
готовые к 
старту моторы, 
и на мотциклах 
проедут 
нагишом
Есть некоторые события, кото-
рые в календаре развлекатель-
ных событий Вентспилса зани-
мают стабильно прочное место. 
Таких несколько, и если бы 
какого-то из них вдруг не было 
в календаре, то действительно 
может показаться, что вкралась 
ошибка при печати. Ладно, шутки 
в сторону.  Одно из таких еже-
годных самых громких мероприя-
тий пройдёт в конце этой недели. 
Между прочим, шуток и веселья 
будет предостаточно, а также вся-
ких весёлых проделок. В течение 
трёх дней по всему Вентспилсу 
снова громко взревут моторы, а 
улицы будут полны мотоциклами. 
Вас ждёт ежегодный международ-
ный слёт «Kurland Bike Meet».

В течение трёх дней в 
Вентспилсе будут реветь 
моторы самых разных 
мотоциклов, включая 
спортивные. Это воз-

можность увидеть разнообразные 
мотоциклы как с технической точки 
зрения, так и с точки зрения дизай-
на. Да и сами мотоциклисты проде-
монстрируют свои яркие визуальные 
образы. В мероприятии, основным 
местом сбора которого является 
традиционно Приморский кемпинг, 
примут участие около 2000 мото-
циклистов из 10 стран, что сделает 
это мероприятие самым большим 
слётом мотоциклистов в Латвии. 
Обычно на время этого мероприя-
тия все места в кемпинге заняты, 
не стал исключением и этот год.  
Уже в пятницу вечером в кемпинг 
Ннчнут прибывать сотни мотоцикли-
стов. Вначале, для разогрева меро-
приятия выступят группы  «All Day 
Long» и «7 dēli». Однако главный 
день фестиваля обычно следующий 
– суббота.  Центральное событие 
– это традиционный парад мото-
циклов, когда сотни разных мото-
циклов отправятся в поездку через 
весь город. Этот мотопарад – очень 
яркое зрелище, особенно когда 
мотоциклы проезжают по централь-
ной улице и можно видеть, как много 
открыто окон окрестных домов и 
люди смотрят громкий выезд. 

Мотопарад начнётся в 13 часов 
из кемпинга. Мотоциклы поедут по 
улице Васарницу, затем по проспек-
ту Лиелайс, через реку и по улице 
Дзинтару, дальнейший маршрут 
пройдёт: улица Курземес – улица 
Риндас – улица Целтниеку – улица 
Талсу– улица Дзинтару – мост 
через Венту – дамба Сарканмуйжас 
– улица Лауку – улица Кулдигас 
– улица Юрас – улица Васарницу 
с финишем на променаде улицы 
Остас. Там же выступит рок-груп-
па   «Johny Salamander», пройдёт 
конкурс на самый лучший и самый 
громкий мотоцикл Вентспилса. А 
вечером в кемпинге снова бал – 
играют группы «Apēdājs», «Flying 
Bra», «Colt» и «Rusted Wheels». 
Кульминация ночи – езда на мото-
циклах нагишом, когда мотоци-
клисты, сняв всю одежду, оседлав 
своих «железных коней» проедут 
круг вокруг кемпинга. Обычно, имен-
но этот заезд вызывает самый боль-
шой интерес и веселье. Главное, 
что это не закрытое мероприятие и 
принять участие в нём может любой 
венстпилчанин. Если у вас самих 
есть мотоцикл или мопед, участвуй-
те в Большом мотопараде и вы. Это 
того стоит! 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

25 июля 1919 года – дата, которая важна в 
истории не только нашего государства, но 
и – особенно – в истории нашего города. 
В этот день около 13:00 в Вентспилсском 
порту причалил английский крейсер, 
который привез роту солдат Латвийской 
национальной армии. 

99 лет назад на берегу Венты

В преддверии этого события ситу-
ация в городе была следую-
щей: несмотря на то, что Первая 
Мировая война закончилась и 
Германия подписала акт о капи-

туляции, во многих местностях Латвии, в 
том числе, и в Вентспилсе, продолжали 
находиться немецкие военные части. Как 
в 1934 году писала газета «Ventas Balss»: 
«На наших глазах немецкие солдаты в один 
день покинули город, а на другой день вер-
нулись и продолжили хозяйничать по-преж-
нему. Из уездных волостей без конца посту-
пали жалобы на вооруженные ограбления и 
самоуправство немецких солдат. Мы с каж-
дым днем все больше истощались, а у нем-
цев всего было вдосталь. Они существовали 
благодаря нашим запасам». 

Однако, как все мы хорошо знаем, любой 
оккупации однажды приходит конец, несмо-
тря на то, что иногда кажется, что никогда 
этого не дождешься. Тогда, в самом разгаре 
лета, 23 июля, вентспилчане с ликованием в 
душе наблюдали, как большая часть «прус-
саков» забирается на пароход с немецким 
флагом и как этот пароход медленно скрыва-
ется за морскими воротами. Те местные, кто 
жил в непосредственной близости к зданиям, 
занятым немецкой армией, видели стреми-
тельные сборы – сомнений не было, в бли-
жайшее время немцы уйдут из Вентспилса! 
На набережные Венты прогремел взрыв – 
бывшие завоеватели, называвшие себя хозя-
евами «Остланда», в гневе подорвали ими 
самими в 1915 году установленный памят-
ник «завоевателю» Вентспилса – графу фон 
Шверину (истины ради нужно заметить, что 
никакого завоевания не было; под руковод-
ством Шверина немецкое военное подраз-
деление вошло в полупустой город, в кото-
ром не было ни одного солдата царской 
Российской империи). Фрагменты памятника 
– железный крест и табличку с изображени-
ем Шверина бросили в Венту (позднее, когда 
велись работы по углублению русла реки, 
они были найдены и переданы в музей) … 

А затем 25 июля до обеда последние 
немцы, кое-как построившись, из центра 
города по улице Кулдигас зашагали в южном 
направлении под свои «жалобные прощаль-
ные песни». Перед этим на Рыночной пло-
щади, пригрозив оружием, немцы отобрали 
у многих сельских жителей лошадей, веро-
ятно, надеясь таким образом сделать поход 
в «фатерланд» более быстрым и приятным. 
Однако в городской латышской комендатуре 
была группа местных смельчаков, которые 
отняли незаконно присвоенных лошадей и 

вернули их хозяевам. Тогда же Вентспилс 
со скоростью ветра облетела новость о том, 
что около обеда в порт войдет английский 
крейсер с большим подразделением латыш-
ских солдат. Эту радостную весть, которую 
скептики поначалу назвали слухами, неза-
долго до обеда подтвердил капитан порта 
Мартинсонс, который получил соответству-
ющую телеграмму. И к тому времени, как 
последние завоеватели покинули пределы 
города, на набережной Венты с невообрази-
мой скоростью выросли двое почетных ворот 
– так в те времена было принято встре-
чать дорогих гостей. Деревянные конструк-
ции были щедро украшены цветами; в садах, 
за которыми ухаживали вентспилчанки, оста-
лись только стебельки. Женщины и девушки, 
надев свои лучше наряды, с букетами спе-
шили на набережную Венты. К середине дня 
почетные ворота были возведены, украше-
ны, а трубы городского оркестра начищены 
до блеска. Собралась такая огромная толпа, 
что казалось: дома не осталось ни одного 
вентспилчанина. 

И вот после часа ожидания наконец 
появился английский минный крейсер. 
Дальнейшие события лучше всего описа-
ны в воспоминаниях очевидца: «На крейсе-
ре во всю длину видна серая полоса – это 
латышские солдаты. Они поют латышские 
песни, звуки которых до нас доносит ветер. 
Толпа людей оживает. Солдат приветствуют, 
машут платочками и шляпами. В воздух бро-
сают цветы. Многие плачут. Многие наклони-
лись вперед, словно хотят слиться воедино 
с долгожданными гостями – солдатами. За 
это время военный корабль медленно при-
чаливает. Оркестр играет «Боже, благосло-
ви Латвию!». Многие, стоя без головного 
убора, подпевают. За гимном следуют побед-
ные возгласы, и вот мы уже видим прибыв-

ших совсем рядом. На крейсере – дождь из цветов; 
латышские солдаты и английские матросы радост-
но ловят розы и букеты. Первым с военного кора-
бля сходит и приветствует собравшихся управляю-
щий округом Леяскурземе Берзиньш. За ним следу-
ют военные. Сердечность, неподдельная радость и 
необычайный восторг объединяют солдат и публику. 
Музыка, приветствия, цветы, цветы… А затем зву-
чит команда, и солдаты строятся. К ним обращается 
городской глава Я. Тураускис, который в короткой, 
прочувствованной речи приветствует прибывших 
в Вентспилс. Выступающий подчеркивает, что для 
солдат, возможно, еще наступит не одна кровавая 
заря, потому что Курземе и Латгале еще не очище-
ны от врага, но он вдохновляет военных, сказав, что 
за ними стоит весь латышский народ, который готов 
поделиться с ними последним куском хлеба». 

Можно ли представить себе чувства вентспилчан 
в тот далекий день 25 июля 1919 года, 99 лет тому 
назад? Tе, кто помнит лето 1991 года, вероятно, 
могут. Не странно ли – 1919-й и 1991-й?! Те же самые 
цифры, лишь поменялись местами… Совпадение 
или закономерность? Может быть, судьба?..

И если бы мы могли заглянуть в тот день, о кото-
ром наше повествование, то на набережной Венты 
увидели бы латышских солдат в сером обмундиро-
вании – роту 7-го Сигулдского полка под руковод-
ством лейтенанта Бекманиса, шагающую сквозь 
ряды встречающих; винтовки, на которые наброше-
ны букеты цветов. Мы слышали бы песни солдат и 
овации английских моряков, ощутили бы прикосно-
вение к щеке теплого ветра и красно-бело-красного 
флага. Знакомые чувства, не правда ли?

На следующий день лейтенант Бекманис опубли-
ковал слова благодарности жителям Вентспилса, 
где было сказано: «Незабываемым для солдат 
Северной Латвии останется тот день, когда они при-
были в Вентспилс. Та сердечность, цветы, слезы в 
глазах матерей – для нас это было словно привет-
ствие от наших близких, которые остались далеко. 
Эта сердечность показала солдатам, что Латвия 

умеет любить 
своих сыновей, 
и они делом 
будут старать-
ся заслужить и 
преумножить ту 
любовь, кото-
рую дарит им 
Отчизна». 

Рота 7-го 
С и г ул д с к о го 
полка свое обе-
щание выпол-
нила. В конце 
лета и осе-
нью эти сол-
даты уберегли 
Вентспилс от 
атак бермон-
товских банд. 
В боях с без-
ж а л о с т н ы м и 
бермонтовцами 
многие латыш-
ские солдаты 
сложили свои 
головы у Варве 
и Стенде, 
защищая род-
ную землю. 
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ДЕПУТАТ СЗК КЛЯВИНЬШ – 
ПОДОЗРЕВАЕМЫЙ 
По уголовному делу о злоупотребле-
нии служебным положением к депутату 
Сейма Аскольду Клявиньшу (СЗК) при-
менён статус подозреваемого. Дело воз-
буждено по факту злоупотребления слу-
жебным положением в корыстных целях. 
А. Клявиньш вскоре после того как стал 
парламентарием, сменил своё деклари-
рованное место жительства с Риги на 
Лиепаю, что позволило ему в 5-6 раз уве-
личить получаемую компенсацию транс-
портных расходов. 

СТРАНЫ БАЛТИИ ПОЛУЧИЛИ 
ВЕСТФАЛЬСКУЮ ПРЕМИЮ 
МИРА 
В Мюнстере (Германия) президент страны 
Раймондс Вейонис вместе с коллегами из 
Литвы и Эстонии на торжественной цере-
монии получил присуждённую странам 
Балтии международную Вестфальскую 
премию мира за вклад в мирное и демо-
кратическое развитие региона. Эта награ-
да является напоминанием всему мира 
о силе духа жителей стран Балтии и их 
стремлении к свободе, сказал на церемо-
нии награждения Р. Вейонис. 

ПАБРИКС – КАНДИДАТ 
В ПРЕМЬЕРЫ 
Кандидатом в премьер-министры от 
объединения «Для развития/За!» на 
парламентских выборах будет депу-
тат Европарламента Артис Пабрикс.  
Объединение искало такого кандидата 
на должность премьер-министра, кото-
рый «объединит и укрепит и объедине-
ние партий, и всё латвийское общество, 
который сможет построить мост через 
этнические, социальные и идейные раз-
ломы, который заслужил доверие лат-
вийского общества своими делами».  

В ТЕЧЕНИЕ ГОДА – 
34 УГОЛОВНЫХ ПРОЦЕССА
За первый год работы Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией 
под руководством Екаба Страуме было 
начато 34 уголовных процесса, в свою 
очередь на уголовное преследование 
передано 19 уголовных дел. БПБК за это 
время начало несколько уголовных про-
цессов, вызвавших широкий резонанс в 
обществе, например, против президен-
та Банка Латвии Илмара Римшевича 
за взятки и депутата Сейма Аскольда 
Клявиньша за злоупотребление служеб-
ным положением в корыстных целях.  

РУКОВОДИТЕЛЬ СГД БУДЕТ 
ИЗВЕСТЕН ПОСЛЕ ВЫБОРОВ 
Новый руководитель Службы государ-
ственных доходов может быть известен 
только после выборов в Сейм, которые 
состоятся в начале октября. В настоя-
щее время Государственная канцелярия 
ищет новую компанию по подбору пер-
сонала, чтобы привлечь её к конкурсу 
на должность руководителя СГД. Когда 
она будет найдена, конкурсная комис-
сия также пересмотрит критерии выбора 
претендентов. Предыдущий конкурс на 
должность руководителя СГД закончился 
безрезультатно. 

В ЛАТВИИ САМОЕ 
СТРЕМИТЕЛЬНОЕ ПАДЕНИЕ 
ЧИСЛА ЖИТЕЛЕЙ В ЕС 
В Латвии в прошлом году было третье 
самое большое падение числа жите-
лей в Европейском Союзе. Число, про-
живающих в стране из расчета на 1000 
жителей упало до 8,1. В 19 странах 
блока число жителей увеличилось. В 
прошлом году число умерших в ЕС пре-
высило число новорожденных, поэтому 
рост числа жителей наблюдается за счёт 
иммиграции.  

ИНФЛЯЦИЯ В ЛАТВИИ 
ВЫРОСЛА ДО 2,8%
В июне потребительские цены в течение 
года выросли на 2,8%. Потребительские 
цены на товары выросли на 2,5%, а 
на услуги – на 3,3%. По сравнению с 
2015 годом, потребительские цены в 
июне этого года были на 6,5% выше. 
Наибольшее влияние на рост цен было у 
товаров, связанных с транспортом, услуг, 
связанных с жилищем, также на рост 
цен влияли цены на алкоголь, табачные 
изделия и здравоохранение.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Среди городов республиканского значения Вентспилс 
неизменно занимает среднюю позицию. Самый низ-
кий показатель все еще в Валмиере (3,1%), Риге 
(3,2%), Елгаве (3,5%) и Юрмале (3,8%). Руководство 
Вентспилсского городского самоуправления надеется, 
что в июле все же удастся добиться, чтобы показатель 
стал ниже 4%, хотя пока он не изменился. 

В значительной степени это связано и с тем, что для 
226 вакансий зачастую необходимо соответствующее 
профессиональное образование, специфический опыт 
и знания. Все еще требуются 66 строителей, десять и 
более монтажников строительных конструкций, свар-
щики, слесари металлоконструкций и монтеры, подсоб-
ные рабочие на строительство дорог, официанты. Все 
они вместе и составляют 135 вакансий. Если причис-
лить другие специфические ремесла, получится около 
200 рабочих мест. С подобными проблемами (особенно 
в сфере строительства) сталкиваются во всех регионах 
Латвии. 

Пока не удается 
добиться  
показателя ниже 4%

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra
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www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 
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Возможно ли, что вышеупомянутые 
«слуги народа» могли бы быть призва-
ны к ответственности, так как использо-
вали служебное положение в корыстных 
целях, годами удовлетворяя свои транс-
портные нужды за счет общества? 

Каждый вентспилчанин видел, как слуги 
народа, то есть каждого из нас, Айварс, 
Янис, Гунтис, Дидзис и Алдис гордо ката-
ются на железных конях премиум-класса. 
Понятно, что коню, «дареному народом», в 
зубы не смотрят, однако невесть как получи-
лось, что из кошелька налогоплательщиков 
оплачены наиболее хорошие и дорогие авто-
мобили. Однако если кто-то полагает, что на 
этих машинах власть имущие отправляют-
ся лишь по делам, касающимся интересов 
общества, то они заблуждаются: железные 
кони вволю пасутся на «частных пастбищах» 
слуг народа. 

Оставим сходства. Речь идет об исполь-
зовании служебного положения в корыстных 
целях, чтобы нажиться, об измеряемых мил-
лионами убытках, которые нанесены орга-
низованной группой Вентспилсскому город-
скому самоуправлению, Вентспилсской 
городской полиции самоуправления и 
Управлению Вентспилсского свободного 
порта. 

Правда, в этом нет ничего нового. 
Государственный контроль Латвийской 
Республики в своем докладе 22 февраля 
2018 года констатировал, что существуют 
распоряжения, которые обязывают поли-
цию самоуправления обеспечивать поезд-
ки должностных лиц думы с использовани-
ем находящихся в собственности полиции 
транспортных средств и водителей, оформ-
ляя их как командировки.  

Возможно ли, что документы запол-
няются лишь формально, а автомобили 
находятся в распоряжении должностных 
лиц 24 часа? 

Изучив маршруты и цели соответствую-
щих машин, констатировано: автомобили не 
используются для нужд полиции самоуправ-
ления, обеспечения общественного поряд-
ка и безопасности. Измеряемые сотнями 
тысяч расходы на приобретение автомоби-
лей, их эксплуатацию и содержание, воз-
награждение и командировочные водите-
лям-инспекторам незаконно покрываются 
из бюджета, предусмотренного для полиции 
самоуправления. 

Возможно ли, чтобы... 
в результате действий БПБК Вентспилс 
остался без Айвара, Яниса, Гунтиса, 
Дидзиса и Алдиса?

Возможно ли, что, переняв автомаши-
ны, самоуправлению было бы сложнее 
убедить общественность, почему требу-
ются такие большие расходы, а значит, 
было бы сложнее, возможно, воровать? 

Как констатировал Госконтроль, установ-
ленные нормы расхода топлива для автома-
шин превышены почти в два раза по сравне-
нию с нормами, указанными в информацион-
ной системе Дирекции безопасности дорож-
ного движения (CSDD). 

Возможно ли, что какой-то литр перепа-
дает должностным лицам? 

Не исключено, но разве кто-нибудь будет 
обвинять власть имущих! С тех пор как бра-
тья Каудзите метко описали прелести пред-
ставительной демократии, ничего не измени-
лось. «Сила ораторов – в руке, как они рас-
судят, так и будет».  

Возможно ли, что автомашины, кото-
рые находятся в собственности поли-
ции самоуправления и используются не 
в соответствии с ее целями, свободно 
используют:

Янис – Audi A6 LIMOUSINE (Audi A6 заме-
нена на Audi A6 LIMOUSINE в 2016 году);

Гунтис – Volkswagen PHAETON; 
Дидзис – Audi A6; 
Aлдис – Volkswagen PHAETON.
Aйварс – Audi A8 Long (более старая заме-

нена на более новую в 2016 году) и Toyota 
Land Cruiser (более старая заменена на 
более новую в 2015 году). 

Упомянутые автомашины в распоряжение 
полиции самоуправления щедро передал 
Вентспилсский свободный порт. 

Возможно ли, что соответ-
ствующие автомашины исполь-
зуются для обеспечения лич-
ных интересов должност-
ных лиц и удовлетворения их 
корыстных интересов? 

Не хотелось бы в это верить, но 
все мы видим, что железные кони 
носятся вне рамок рабочих обя-
занностей должностных лиц. 

Например, регулярно приходит-
ся наблюдать, что на Audi A8 Long 
и Toyota Land Cruiser передвигает-
ся Айварс. Этому лицу решением 
суда запрещено выполнять долж-
ностные обязанности, значит, он 
не должен использовать и полага-

ющиеся по должности общественные ресур-
сы. Хочешь не хочешь, а напрашивается 
вывод, что шикарные авто ездят для обеспе-
чения его личных интересов. 

Это незавидная ситуация с признаками 
разворовывания государства, на которую 
работники БПБК скромно прикрывают глаза. 

Вместо заключения
В феврале 2018 года медиа сообщали: 

депутат Сейма Аскольд Клявиньш (СЗК) 
незадолго до того, как стал парламента-
рием, сменил задекларированное местожи-
тельство со столицы на Лиепаю, что позво-
лило ему в пять-шесть раз увеличить полу-
чаемую компенсацию на транспортные рас-
ходы. Незадолго до Янова дня – 21 июня 
Сейм дал согласие на проведение обыска у 
Клявиньша по месту жительства и в автома-
шине, осмотр вещей, изъятых в результате 
обыска, а также изъятие и осмотр автома-
шины. БПБК заявил, что по факту использо-
вания служебного положения в корыстных 
целях начат уголовный процесс. С 13 июля 
Аскольд Клявиньш приобрел в этом процес-
се статус подозреваемого.  

К сожалению, до сих пор БПБК пока-
зало себя как учреждение, которое спо-
собно справиться только с такими мелки-
ми «мухлевщиками», наподобие Аскольда 
Клявиньша, чье жульничество в автотранс-
портном бюджете Сейма всего лишь малень-
кая песчинка, по сравнению с той пустыней, 
которую в кошельках вентспилчан создают 
доморощенные умники. Будет ли БПБК ими-
тировать деятельность или все-таки возь-
мется за вентспилсских удальцов, время 
покажет. 
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настроение, чтобы можно было поделить-
ся им с другими посетителями фестиваля, 
преумножая позитивную атмосферу «Ghetto 
Games», – отметила И. Гудина. 

«Увлекательные шоу и веселые меропри-
ятия для детей позволяют прекрасно про-
вести время с младшим поколением семьи 
или, возможно, наоборот, для детей это 
замечательная возможность показать своим 
родителям, бабушкам и дедушкам, что их 
действительно увлекает и заставляет серд-
це биться быстрее, – комментирует Иева. 
– Для «Ghetto Games» важен творческий и 
активный образ жизни, кроме того, в осно-
ве всего – смелость делать то, что любишь. 
Это мероприятие – прекрасная возможность 
почерпнуть мотивацию и вдохновение само-
му и близким, чтобы обратиться к активно-
му образу жизни. Если твоему парню нужна 
мотивация, чтобы согнать накопившийся за 
зиму жирок, пригласи его на «Ghetto Games», 
пусть посмотрит на парней, у которых с этим 
нет проблем!» 

Иева подчеркивает, что «Ghetto Games» 
– один из ведущих фестивалей экстремаль-
ных видов спорта в Европе, и в основе его 
успешности лежит одно очень важное усло-
вие – дружба. «Здесь лучшие латвийские 
мастера экстремальных видов спорта высту-
пают наравне с известными зарубежными 
профессионалами, и лица как тех, так и 
других украшают улыбки, царит атмосфера 
взаимопонимания. Целью является не пре-

Фестиваль «GHETTO GAMES» в этом году:  
16 видов спорта, 25 стран-участниц и 1500 участников 

Четвертый год подряд – 
против Лиепаи 
В четвертьфинале розыгрыша кубка 
Латвии по футболу уже четвертый 
год подряд в этом туре состоится 
Курземское дерби – ФК «Вентспилс» 
будет состязаться с ФК «Лиепая/
Мого». Ранее в первые два раза пре-
восходство было на стороне вент-
спилчан, тогда как в прошедшем сезо-
не победу праздновали лиепайчане. 
Четвертьфиналы пройдут 5 августа, 
преимущество своего поля будет у ФК 
«Лиепая/Мого», то есть вентспилчане 
проведут игру на выезде. 

Две победы в турнире  
у себя дома 
В турнире «Ventspils Open 2018» 
хозяева соревнований – представи-
тели вентспилсского клуба лучников 
«Одиссей» одержали две победы: в 
классе «Олимпийский лук» в своей воз-
растной группе триумфальную победу 
праздновала Ангелина Гинко, в классе 
«Компактный лук» – Янета Гринвалде. 
На счету хозяев также пять серебря-
ных и четыре бронзовые медали. 

Mежинскис – на 12-м месте  
в мире 
На чемпионате мира по тяжелой атле-
тике в группе U-20 в весовой кате-
гории до 85 кг 12-е место завоевал 
вентспилчанин Армандс Межинскис. В 
рывке латыш поднял 139 кг, а в толчке 
– 176 кг. В сумме его результат соста-
вил 316 кг.

Билеты – от трех евро 
Уже в конце этого месяца в Латвии 
стартует чемпионат Европы по баскет-
болу в группе U-18, игры в одной из под-
групп которого пройдут в Вентспилсе; в 
состязаниях выступит сборная Латвии. 
Билет на посещение одного дня игр в 
Вентспилсе стоит три евро. Он будет 
годен на все четыре игры, которые 
пройдут в один день в групповых тур-
нирах 28, 29 и 31 июля, а также в 
1/8 финала 1 августа. На предстоя-
щих играх в Вентспилсском олимпий-
ском центре сборная Латвии высту-
пит в 18.30. Их соперниками станут 
Хорватия, Греция и Италия, а в 1/8 
финала, возможно, Франция, Россия, 
Турция или Германия. 

Ласмане дважды побила 
рекорд и заняла 5-е место  
в мире 
В чемпионате мира по легкой атлети-
ке в группе U-20 высокое 5-е место 
завоевала талантливая вентспилсская 
спортсменка (тройной прыжок) Рута 
Ласмане. Уже в квалификации она 
достигла рекорда Латвии (13,48 м), а 
в финале улучшила результат на 6 см 
(13,54 м). Для того чтобы оказаться на 
пьедестале почета, Р. Ласмане необхо-
димо было прыгнуть на 27 см дальше. 
Сейчас Р. Ласмане девятая среди луч-
ших латвийских спортсменов, испол-
нявших тройной прыжок. 
 
Штробиндерс – девятый  
в бриллиантовой лиге 
Поддерживаемый Вентспилсом спор-
тсмен высокого ранга – копьеметатель 
Роландс Штробиндерс занял 9-е место 
в туре Бриллиантовой лиги IAAF, кото-
рый прошел в Марокко. Его единствен-
ный результат составил 78,96 м.

КОРОТКО О СПОРТЕ

Чемпионам Латвии – БК «Вентспилс» стали известны первые соперники в основном турнире третьего сезона Лиги чемпионов FIBA. 
Конкуренция будет сильной, однако соперника нельзя назвать непобедимым, подчеркивает руководство клуба. В новом сезоне 
командой вновь будет руководить прежний тренер Робертс Штелмахерс со своими помощниками. 

Сильны, но не всесильны
СНОВА НЕУДОБНЫЕ НЕМЦЫ

Турнир будет проходить вот уже третий 
сезон, и все три сезона вентспилчане будут 
играть в основном турнире, в то время как 
остальные команды должны преодолеть ква-
лификационный турнир. Вентспилс автома-
тически в основном турнире играл и в минув-
ших сезонах, хотя не был чемпионом Латвии 
(команда использовала отказ конкурентов от 
участия в турнире). БK «Вентспилс» в про-
шлом сезоне в подгруппе занял пятое место 
и продолжил сезон в Кубке Европы FIBA, где 
остановился в 1/8 финала. В свою очередь, 
в первом сезоне Лиги чемпионов FIBA кур-
земский клуб попал в первый тур плей-офф, 
в котором потерпел поражение. 

Во время прошедшей в Швейцарии жере-
бьевки было определено, что соперниками 
вентспилчан в подгруппе А станут «Banvit» 
(Турция) и «Sidigas» (Италия), уже извест-

ная и неудобная «MHP Riesen» (Германия), 
«Le Mans» (Франция) и «Anwil» (Польша), а 
еще две команды присоединятся после трех 
туров квалификации. 

В основном турнире участие примут 32 
команды, которые будут поделены на четы-
ре группы по восемь в каждой. В подгруппе 
будет проведен турнир двух кругов; коман-
ды, занявшие первые четыре места, попадут 
в 1/8 финала, а команды, оказавшиеся на 
пятой и шестой позиции, продолжат играть в 
Кубке Европы FIBA. 

ШТЕЛМАХЕРС И КО ОСТАЮТСЯ 
ЕЩЕ НА ОДИН ГОД 

B новом сезоне БK «Вентспилс» продолжит 
руководить прежний главный тренер Робертс 
Штелмахерс, ассистировать ему будут Гинтс 
Фогелс, Акселис Вайрогс и Каспарс Румниекс. 
Возвращение Р. Штелмахерса к рулю БК 

«Вентспилс» оказалось весьма успешным. 
Под его руководством команда завоевала 
10-й титул в Латвийской баскетбольной лиге. 
Правда, в турнире Лиги чемпионов FIBA она 
не попала в плей-офф и продолжила борьбу 
в Кубке Европы FIBA, где неожиданно потер-
пела тяжелое поражение уже в 1/8 финала, 
уступив клубу из Дании. 

Р. Штелмахерс в следующем году отме-
тит десятилетие своей тренерской деятель-
ности. В 2009 году он стал главным тре-
нером литовского клуба «Perlas», затем в 
течение непродолжительного периода руко-
водил «Lietuvos rytas». Ранее с вентспилс-
ским клубом он работал с 2012 года, а в 
2013-м привел клуб к титулу чемпиона ЛБЛ и 
Балтийской баскетбольной лиги. Он ушел из 
вентспилсского клуба в 2015 году.

Сейчас у клуба действуют договоры на сле-
дующий сезон с несколькими баскетболиста-

ми: Ингусом Яковичем, Марисом Гулбисом, 
Робертом Фрейманисом, Кристапом Килпсом 
и Артуром Гринбергсом. Тренеры команды 
сейчас активно комплектуют ее состав, и 
вскоре будет известно, какими игроками она 
пополнится. 

Регулярный чемпионат начнется 9 ноября 
и завершится 6 февраля. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

взойти соперника, а преодолеть собствен-
ные границы и страхи. Мотивацией слу-
жит мощная поддержка со стороны публи-
ки. Формула успеха проста: чем громче вос-
торгается публика, тем более сумасшедшие 
трюки выполняют спортсмены», – говорит И. 
Гудина. 

ЧЕРЕЗ ТРИ ГОДА – В ТОКИО, УЖЕ 
СЕЙЧАС – В ВЕНТСПИЛСЕ 

Как движение «Ghetto Games», так и 
город Вентспилс могут гордиться сильными 
баскетбольными традициями. Закономерно, 
что самое значимое событие в баскетболе 
Латвии в этом году пройдет именно в рамках 
фестиваля «Ghetto Games». В престижном 
вентспилсском туре «3×3 Challenger» FIBA 
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встретятся сильнейшие команды из Сербии, 
Словении, России, Словакии, Литвы, Грузии, 
Нидерландов, Косово, Боснии и Герцеговины. 
Участвует и наш блистательный квартет, в 
котором играет вентспилчанин и с которым 
мы можем связывать надежды относительно 
представительства на Олимпийских играх. 

В программу Олимпийских игр совсем 
недавно включены такие виды спорта, как 
скейтборд, фристайл BMX, баскетбол 3×3 
и SUP-серфинг. Движение «Ghetto Games» 
развивало эти виды спорта с момента свое-
го зарождения, и в Вентспилсе можно будет 
увидеть то, что на Олимпиаде – лишь через 
несколько лет, поэтому не упустите возмож-
ность насладиться этими событиями нынеш-
ним летом в своем городе – Вентспилсе. 
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Дадзис – в списке лидеров ЛРА 
в Курземе 
На выборах в 13-й Сейм лидером списка 
Курземского региона от Латвийского регио-
нального объединения (ЛРО) будет председа-
тель правления ЛРО и руководитель фракции 
Сейма Неллия Клейнберга. Среди локомоти-
вов списка в Курземском регионе и замести-
тель председателя Вентспилсской краевой 
думы Марис Дадзис, который в списке будет 
стартовать под третьим номером.   

Эвакуируют т/ц «Тобаго»
12 июля из торгового центра «Тобаго» эва-
куировали всех покупателей и работников, 
так как прозвучала сигнальная сирена, кото-
рая оповещает о чрезвычайной ситуации. В 
магазине включилась противопожарная сире-
на, но тревога оказалась ложной. Причиной 
был резкий перепад температуры – на улице 
было очень душно, а внутри помещений воз-
дух существенно охладился.  

7 лауреатов награды – 
выпускник года 
В зале капитула замка Ливонского ордена 
чествовали лучших выпускников вентспилс-
ских средних школ. В этом году титул ученика 
года присвоен семи выпускникам вентспилс-
ских школ.  Самых старательных выпускников 
средних школ в Вентспилсе чествуют уже с 
2000 года. За эти годы награды уже получи-
ли 133 ученика. Награждаются те ученики, в 
аттестате которых нет отметок ниже восьми 
баллов, а общий показатель на централизо-
ванных экзаменах – 75% и выше. 

В лагере разработают 
и запустят в небо зонд 
С 23 июля по 3 августа будет работать бес-
платная летняя школа Вентспилсской 
Высшей школы, во время которой её участ-
ники совместно разработают стратосферный 
зонд и во время заключительного мероприя-
тия запустят его в небо. Летняя школа пред-
усмотрена для 25 учеников, которые учатся с 
6 по 9 класс. Занятия будут проводиться каж-
дый рабочий день. Участникам лагеря также 
предложат другие интересные мероприятия 
по сплочению коллектива и содержательного 
проведения свободного времени. Для участия 
в летней школе ВВШ заявки нужно подать в 
электронном формате: https://ej.uz/4dwg.

Движение ограничено до осени 
В связи с запланированными работами по 
перестройке, с 16 июля введены ограничения 
движения по улице Маза Курземес. Во время 
создания альтернативного транзитного марш-
рута сети TEN-T в Вентспилсе будут прово-
диться работы по перестройке улицы Маза 
Курземес. Работы продлятся до 31 октября. 

В вентспилсской больнице 
родился 300-й малыш 
В Северо-Курземской региональной больни-
це в Вентспилсе в этом году на свет появил-
ся 300-й малыш. Рожать в Вентспилсской 
больнице решают не только вентспилчан-
ки, но часто и семьи из других регионов 
Курземе и даже из Риги и других городов. В 
Отделе ЗАГСа города Вентспилса в первом 
полугодии зарегистрированы 174 маленьких 
вентспилчанина.  

Просят жертвовать кровь и летом 
Северо-Курземская региональная больни-
ца просит жителей отозваться и жертвовать 
кровь и в летние месяцы, таким образом 
помогая обеспечить кровью и компонентами 
крови запасы больницы. Компоненты крови 
необходимо переливать новорожденным, 
роженицам, пациентам с травмами, ожогами 
и острыми кровотечениями, больным с гема-
тологическими заболеваниями, а также после 
операций. Одна пожертвованная доза крови 
может помочь спасти жизнь по меньшей мере 
двум людям. В прошлом году было заготов-
лено 1117 порций крови, с помощью которых 
помощь была оказана 3300 жителям. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

«Как вам кажется, почему я должна предоставлять вам каку-
ю-либо информацию? – отвечая на запрос информации, рито-
рически вопрошала работник учреждения самоуправления, с 
сардонической улыбкой глядя в глаза представителя редак-
ции «Ventspilnieks.lv». – Может, потому, что вы журналист? Я, 
например, все новости читаю в интернете – тогда каждый, кто 
там публикуется, тоже журналист». 

1991 год – заседание Верховного Совета 4 мая, вокруг депута-
тов, вышедших после исторического голосования из здания Сейма, 
собрались, в том числе, и журналисты. Тогда еще зрители, слуша-
тели или читатели не могли следить за событиями, узнавать ново-
сти и оценивать процессы посредством «постов» в «Фейсбуке», 
«Твиттере» или «Инстаграмме», из сюжетов, снятых при помощи 
смартфонов, получать информацию при помощи энных порталов 
в интернете. Как таких, где новости соответствуют действительно-
сти, так и тех, где у авторов богатое воображение. Образно говоря, 
поводья медиа, или четвертой власти, были понятны, журналисты 
могли проявлять себя четко определенным образом, а имена тех, 
кто представлял «свободу слова», были хорошо известны. И термин 
«журналист» определял «точку зрения, имеющую лицо» – не ано-
нимного прохожего, а профессионала, который делает свою работу. 

Времена изменились. И смысл словосочетания «четвертая 
власть», как и «свобода слова», который тогда – в 1991 году – 
во всяком случае, в отношении медиа больше ассоциировался с 
работниками печатных, творческих и транслирующих медиа, стал 
расплывчатым. Несомненно, эпоха, в которую каждый сам себе 
журналист и у каждого есть возможность стать медиа, не представ-
ляет собой ничего плохого и предосудительного (все равно, будь 
то профиль в соцсети, регулярно пополняемый блог или самостоя-
тельно основанное «информационное агентство»). Это даже хоро-
шо – у нас появилось больше возможностей получать информацию, 
есть возможность оценить практически любое событие, исходя из 
бесчисленных информационных источников и опираясь на мно-
жество мнений. Отделяя зерна от плевел и выясняя, кому верить, 
а кому не совсем. С оговоркой, конечно, – каждый в соответствии 
со своим пониманием, образованностью и уровнем восприятия. 
Однако у этого феномена «свободы слова» есть и обратная сторо-
на – четвертая власть, которая была одним из четырех краеуголь-
ных камней демократии, по сути, перестала существовать. На ее 
место пришла информационная пена, которая взбивается в личном 
«информационном пузыре» каждого индивида в «Фейсбуке» или в 
чате единомышленников. 

Имеются сиюминутные эмоции, свидетельства заинтересован-
ных лиц или случайных свидетелей, мнения «специалистов» или 
«исследователей», которые сами присвоили себе этот статус, в изо-

Поводья четвертой власти
билии которых теряются выводы, анализ или комментарии действи-
тельно серьезных экспертов. И флешмоб на променаде в порту или 
ложная новость о падении метеорита на каком-то поле в Алуксне 
занимают почти все медийное пространство, и теряется основная 
роль четвертой власти. Ведь какое медиа будет интересовать кака-
я-то там важная для общества проблема, если соцсети (и общество 
вместе с ними) «варятся» по поводу Мегаважного Вопроса – кто же 
у кого увел наследство миллионера: актриса Элина Дзелме у доче-
ри Ирины или наоборот. И насколько это было этично. Основная 
обязанность четвертой власти, по крайней мере, согласно теории, 
– быть своего рода сторожевым псом для всех остальных трех вла-
стей: законодательной, исполнительной и судебной. И не допускать, 
чтобы три названные власти, говоря простым языком, погрязли во 
вседозволенности. Однако в размытой медийной среде и благода-
ря безграничным возможностям существовать у медиа больше нет 
четкого представления, что, кого и, главное, почему необходимо 
охранять? Потому что, чисто объективно, даже самим «первым» 
трем властям не совсем понятно, кто же здесь теперь представляет 
эту «четвертую власть» – сторожевого пса; вроде бы всем понятно, 
что эти три власти должны отвечать перед обществом, однако кому 
именно отвечать? Отвечать на каждый комментарий на новостном 
портале? На каждую запись в «Фейсбуке»? Каждому, кто громче 
кричит и собирает больше единомышленников? Всем и одновре-
менно никому? 

Нет, я не хочу сказать, что раньше листья были более зелены-
ми и жизнь более благоустроенной, где каждый «знал свое место». 
Совсем наоборот, речь идет о том, что не только в Латвии, но и во 
всем так называемом демократическом мире общество оказалось 
в ситуации, когда им самим взлелеянная и подстегиваемая техно-
логиями медийная среда «каждый-сам-себе-журналист» заставит и 
само общество восстановить четвертую власть. Какой она могла бы 
быть? Как будет развиваться медийное пространство? И, в конце 
концов, как четвертая власть вновь сможет оказывать влияние на 
первые три? Кажется, мы еще во многом учимся использовать то, 
с чем столкнулись как фактом и что развивается с огромной скоро-
стью. И, как это всегда бывает в случае радикального изменения 
стиля и образа жизни, нужно взбить пену – должно пройти время, 
пока мы наиграемся, словно дети, нарадуемся тому, что можем 
запросто поднять на ноги тысячи. Одним легким и творческим нажа-
тием клавиши – а вот напишу-ка я, что с завтрашнего дня отменят 
пенсии… А после того, как пена уляжется, возможно, краеугольный 
камень демократии вновь сможет стать таковым. Он будет иметь 
другую форму, другой образ и, возможно, перейдет на новый уро-
вень. Но ясно одно: медийная демократия в том понимании, в кото-
ром мы ее знали, определенно, умерла. 

И если взглянуть с этой точки зрения – работник самоуправле-
ния права. Тогда уж и блогер, который пишет для небольшой группы 
подростков о моде, тоже может называть себя журналистом, а сам 
блог – причислить к средствам массовой информации. 

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

В згляд в будущее со стороны госу-
дарства, сотрудничество всех 
задействованных сторон и заин-
тересованность в совместном 
росте, прагматичность – так экс-

перты характеризуют позитивный аспект 
роста Клайпедского порта в тех условиях, 
когда из-за экономического бойкота транзит 
из России все сокращается. Нужно думать, 
как двигаться вперед, что успешно делает 
Клайпеда. Она использовала возможность 
перехватить то, что упустила Латвия, в кото-
рой три больших порта конкурируют между 
собой, таким образом годами иногда суще-
ственно тормозя общую долгосрочную при-
быль государства. 

Из грузов, обслуженных в портах 
Балтийских стран, большинство, или 42,6%, 
перевалено в Латвии, однако Литва уже 
наступает на пятки с 34,2%. Объем грузов, 
переваленных в латвийских портах в упомя-
нутый период, сократился на 7,5%, или 2,18 
млн тонны, и составил 27,072 млн тонны. 
Тем временем в литовских портах объем 
грузов вырос на 4,8%, или 992 тыс. тонн, и 
составил уже 21,721 млн тонны. 

Еще более выражены изменения среди 
крупных портов, где все более стабильную 
лидирующую позицию занимает Клайпедский 
порт – за первые пять месяцев этого года 
здесь перевалено 18,223 млн тонны, что на 
5,8% больше, чем за соответствующий пери-
од 2017 года. Только в мае было перевале-
но 3,873 млн тонны грузов. Затем следует 
Рижский порт, в котором перевалено 14,705 
млн тонны, но это падение на 1,2%. Следом 

Клайпеда продолжает наращивать мышцы; в 
Латвии больше всего страдает Вентспилсский порт 
Несмотря на то что оборот переваленных грузов в портах Балтийских стран все еще имеет негативный баланс, и «тянет вниз» его 
преимущественно падение оборота именно в латвийских портах, Литва, а конкретно Клайпедский порт, продолжает успешно расти и 
идет вперед с положительными показателями. В латвийских портах в целом объем грузов в первые пять месяцев (новейшие офици-
альные данные еще недоступны) на 2,18 млн тонны меньше, чем в прошлом году, в Литве он вырос почти на 1 млн тонн, к тому же, 
разница в соотношении между Литвой и Латвией продолжает стремительно сокращаться. 

идет Вентспилсский порт, в котором замет-
но самое большое падение грузооборота – 
перевалено 8,379 млн тонны, что на 22,2% 
меньше. В Лиепайском порту оборот был 
3,185 млн тонны (+10,2%).

Латвийским портам стоит задуматься и 
над тем, что Клайпедский порт не собирается 
останавливаться на достигнутом и, несмотря 
на то, что общие тенденции не кажутся осо-
бенно радужными, он планирует втрое увели-
чить мощность своего порта. Это планируется 
сделать для того, чтобы, как отметил министр 
сообщения и связи Литвы Рокас Масюлис, у 

Клайпеды была готова инфраструктура для 
будущих грузов, с перспективой на 50 лет. В 
отношении ситуации с грузоперевозками Р. 
Масюлис отметил, что транзит в Балтийском 
регионе до сих пор «продолжает страдать» 
из-за того, что Россия перенаправляет грузы 
в свои порты. Однако, по словам министра, 
объемы грузоперевозок можно удержать на 
существующем уровне, если суметь сделать 
это, исходя из общих интересов, фокусируясь 
на росте внутригосударственных перевозок, а 
также привлекая грузы, которые перевозятся 
через Польшу и Беларусь. 
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ОТКРЫТЫЕ ВЫБОРЫ ПРЕЗИДЕНТА – 
СПОСОБ ПРЕКРАТИТЬ ТОРГ ЗА ГОЛОСА

«Я относительно хорошо знаю, как избраны все президен-
ты, включая меня самого», – говорит бывший президент.

По мнению Затлерса, Сейм должен выбирать президента 
Латвии на открытых выборах: «Нам пытаются рисовать мрач-
ные картины, мол, при открытом выборе возможно полити-
ческое влияние, нерешительность, но ничего подобного не 
случится. Как раз наоборот – открытые выборы будут более 
понятны обществу». Он подчеркивает, что открытые выбо-
ры в Латвии будут означать также конец эры политическо-
го торга. К тому же, по мнению экс-президента, эта идея в 
Латвии почти уже созрела и совсем скоро осуществится.

Комментируя слова восьмого президента Латвии Андриса 
Берзиньша, сказавшего, что открытые выборы необходи-
мы тем партиям, которые не доверяют своим однопартий-
цам, Затлерс назвал это спекуляцией. «На открытых выбо-
рах надо говорить, почему «за», а почему «против». Тогда 
и дискуссия в партиях, в том же самом СЗК, будет гораздо 
основательнее. Почему? Потому что необходимы аргумен-
ты. Ты попросту не можешь просить в беседе с тремя людь-
ми: «Доверьтесь нам – это самое правильное решение», – 
поясняет он.

«Я ОЧЕНЬ НАДЕЯЛСЯ, ЧТО ПОСЛЕ ПОСЛЕДНИХ 
ВЫБОРОВ ВСЕ ПОЙМУТ, ЧТО СУЩЕСТВУЮТ 
ПОДСТАВНЫЕ КАНДИДАТЫ В ПРЕМЬЕРЫ, 
КОТОРЫЕ НИКОГДА НЕ СТАНУТ ПРЕМЬЕРАМИ»

Почему в Латвии все еще нет открытых выборов и почему 
СЗК сопротивляется им, Затлерс объяснил так: «Надо пони-
мать, что СЗК построен на базе коммунистической партии 
и создан как одна партия сельских коммунистов. Подобное 
мышление дошло до сегодняшнего дня, так как очень многие 
лидеры – бывшие коммунисты». Он подчеркивает, что когда 
в одной партии царит диктатура, то мышление абсолютно не 
такое, как при многопартийной демократии. Затлерс напоми-
нает опубликованные данные о том, сколько бывших комму-
нистов в каждой партии Сейма. «Они все преимущественно в 
одной партии. Так что, по сути, можно сказать, что мы имеем 
дело с партией сельских коммунистов, которая очень слаба 
и в столице», – добавил он.

Затлерс считает неприемлемым заявление Ушакова не 
быть кандидатом и не участвовать в выборах в Сейм. «Как 
так? Фактически лидер партии говорит, что она не хочет быть 
в правительстве. Он заявляет, что не хочет участвовать в 
политическом процессе, потому что занят, как он сам говорит, 
здесь, в Риге, хозяйственными делами. Тогда о каком дове-
рии к этой партии может идти речь?», – удивляется Затлерс.

«В политических кругах все время говорят, что лидер пар-
тии должен быть кандидатом в премьеры, все должны уча-
ствовать. Кришьянису Кариньшу тоже следовало бы сложить 
свой мандат Европарламента и сказать: «Я хочу быть кан-
дидатом в премьеры, я включаюсь в борьбу». И борьба про-
исходит здесь, а не в Брюсселе, где он посидит за большие 
деньги, а если вдруг станет премьером, то придет», — ком-
ментирует Затлерс.

«Я очень надеялся, что после последних выборов все пой-
мут, что многие — подставные кандидаты в премьеры, кото-
рые никогда не станут премьерами. Однако опять все учат-
ся у «Лембергсов»: может стоять в стороне, так как в Сейме 
нигде на пачкался, никогда не брал на себя ответственность, 
никогда не был в центральном правительстве, а только 
делал деньги в Вентспилсе и все. Все хотят повторять то же 
самое, считая это историей успеха. Разве это история успеха 
на будущее? Определенно нет», – рассказывает он.

Говоря о кандидате в президенты Петерисе Спрогисе, 
которого выдвинуло «Согласие», Затлерс считает, что в пре-
зиденты не может идти человек, который не готов бороться: 
«Если ты не готов к черному пиару, к беспощадным, неспра-
ведливым нападкам, то это означает, что ты не настолько 
сильный, чтобы занимать эту должность. Ты должен быть 
сильным, должен все это выдерживать. Не нужно никого 

Языки must be. 
Интервью с Валдисом Затлерсом 
о президентских выборах в Латвии
Есть два вида политического рынка на закрытых выборах президента Латвии: 
на одном доминирует продвижение кандидата в обмен на голоса, а на другом – в 
обмен на деньги. Что касается последнего варианта, то лучше никому не знать, 
как проходят выборы. То же самое «Согласие», которое сейчас «умно» молчит о 
том, нужны ли открытые выборы, в действительности всегда было против такого 
предложения, ведь это возможность создавать политический рынок – продавать 
голоса своей партии, что и делалось. А Союз «зеленых» и крестьян (СЗК) 
противится открытым выборам отчасти потому, что является главным хранителем 
«коммунистического наследия»: в таких вопросах «наследие» этой партии больше 
всего проявляется, делится своими наблюдениями о президентских выборах 
бывший, седьмой президент Латвии Валдис Затлерс.

упрекать в слабости, но раз уж ты решил, то должен быть 
готов ко всему».

Затлерс отмечает, что «Согласие» неспроста выдвинуло 
Спрогиса кандидатом в президенты. «Им нужен был какой-
то сильный кандидат, но должен ли представитель духовен-
ства идти в политику? Это весьма серьезный вопрос, ведь с 
религиозными делами в Латвии все в порядке. Все религии 
свободно исповедуются, не ссорятся между собой, получают 
от государства поддержку, если нужно. Это очень разумное 
сосуществование государства и церкви. Зачем в таком слу-
чае идти в политику? Какую цель ты себе выдвинул?», – гово-
рит бывший глава государства.

«СВЯЩЕННИКИ ВСЕ-ТАКИ ЗАБОТЯТСЯ О НАШИХ 
ДУШАХ, НО НЕ ВЕДУТ В БОЙ», – КОММЕНТИРУЕТ 
ЗАТЛЕРС ПОЛИТИЧЕСКУЮ СИТУАЦИЮ.

Всенародно избранный президент – лозунг политиков, 
чтобы понравиться обществу

Следует отметить, что тема всенародно избранного пре-
зидента в Латвии время от времени переживает свой ренес-
санс. Нынешний президент Латвии Раймондс Вейонис тоже 
предлагал, чтобы в 2019 году президента выбирал народ. 
«Неудивительно, что с таким предложением выступает сам 
президент», – говорит Затлерс, – ведь у президента всегда 
относительно высокий рейтинг популярности, хотя бы из-за 
своего статуса. В глазах людей президент – всегда послед-
няя инстанция, куда обращаться». Он подчеркивает, что эта 
тема зачастую становится актуальной именно перед выбо-
рами и используется как предвыборный лозунг или хотя бы 
жест, чтобы больше понравиться народу».

«Я думаю, что народ, конечно, может избрать президента 
без проблем и ничего плохого в этом нет. Решение народа 
есть решение народа. Тем, кто говорит, что народ неразумен, 
я обычно говорю, что это не так. Но в таком случае это уже 
больше не политический компромисс, а острая политическая 
борьба. Нужно ли это нам? Происходившее в последнее 
время вмешательство России в выборы других стран гово-
рит и о том, что вмешиваться в публичные выборы одного 
лица гораздо легче, чем надавить на 100 депутатов, которые 
выбирают своим президентом одно компромиссное лицо», – 
рассуждает Затлерс.

Говоря о том, что последние два президента Латвии 
тесно связаны с СЗК, Затлерс напоминает, что остальные 
политические силы допустили назначение этих президен-
тов. «Политический компромисс был таков, что у осталь-
ных политических сил явно не было выхода. На последних 
выборах всем понравился другой кандидат в президенты – 
господин Эгилс Левитс. Видите ли, нравиться и быть подхо-
дящим на пост президента не означает, что у вас есть голо-
са. Политические силы должны бороться за эти голоса. Если 
политические силы выходят, как Национальное объедине-
ние, и говорят: «У нас самый лучший кандидат» – этого мало. 
Национальное объединение должно было идти и убеждать 
остальные политические силы в том, что это лучший компро-
миссный кандидат и лучший кандидат для государства. Этот 
процесс происходит всегда, но в последние разы, а точнее в 
последние два раза он не был особо интенсивным. Поэтому 
голоса распределились из-за какого-то другого фактора, а не 
потому, что каждая партия боролась за своего кандидата», – 
поясняет экс-президент.

ЯЗЫКИ MUST BE
По мнению Затлерса, одним из обязательных требований 

кандидата в президенты Латвии должно быть знание язы-
ков. «“Языки must be”, – говорит экс-президент. – Он должен 
уметь общаться без помощи переводчика и обсуждать важ-
ные вопросы с глазу на глаз, а иначе влияние президента 
будет значительно ниже». К обязательным требованиям он 
относит также знание истории: «Язык можно легко прове-
рить, историю можно выучить».

«Остальное определяется его жизненным опытом, обра-
зованием. Нужно оценивать человека, а не какие-то пункти-

ки и IQ. Нужно оценивать его жизненный опыт: к 40 годам 
уже какой-то жизненный опыт есть. Он будет влиять на то, 
каким мы, народ, будем видеть своего президента», – счи-
тает Затлерс.

На вопрос: «Почему тогда в Латвии выдвигают президен-
тов с низким уровнем знания английского языка и которые 
поэтому не способны представлять страну?» Затлерс отве-
тил следующее: «Я не буду говорить о способности пред-
ставлять страну в мире, потому что все президенты дела-
ли в меру своих возможностей и по совести, а вот те, кто 
выдвигал, они оценивают лишь одно – насколько он полезен 
во внутренней политике. Если говорить о СЗК, то это типич-
ная очень осторожная партия, которая никогда не выдвига-
ет цели, а их единственная цель – сохраниться. Они всег-
да говорят: «Знаете, может, об этом подумаем. Знаете, это 
точно нельзя делать, это навредит какой-то группе людей». О 
внешней политике они вообще ничего не знают».

«Когда экс-президенту Андрису Берзиньшу не обеспечи-
ли поддержку на второй президентский срок, я понял, что те 
политические силы, которые выдвигали своего президента, 
стараются добиться того, чтобы у него был только один срок, 
ведь второй, успешный срок Вайры Вике-Фрейберги напугал 
их», – отмечает Затлерс.

Экс-президент считает, что один из важнейших вопросов 
при оценке следующего президента, это насколько силь-
ным он может быть во внешней политике. «Там не бывает 
покоя. Там все время борьба за свое влияние, за свою узна-
ваемость, за соблюдение интересов Латвии. Здесь прези-
дент — один из главных игроков. Министр иностранных дел 
— самый главный игрок, а президент — второй», — пояснил 
он. Затлерс отмечает, что президент выражает одну, четкую 
позицию Латвии во внешней политике. «Он должен быть 
очень активным во внешней политике, и чем меньше рабо-
ты здесь, дома, тем больше он должен быть активным там», 
– добавил он.

«ПРЕЗИДЕНТ ДОЛЖЕН УМЕТЬ ОТВЕЧАТЬ НА 
ВСЕ ВОПРОСЫ, В ТОМ ЧИСЛЕ И НА САМЫЕ 
НЕПРИЯТНЫЕ, КОТОРЫЕ ЗАГОНЯЮТ В УГОЛ. 
ОН ДОЛЖЕН УМЕТЬ ВЫБРАТЬСЯ ИЗ ЭТОГО УГЛА, 
И ТОЛЬКО ТОГДА ЛЮДИ БУДУТ ЕГО УВАЖАТЬ»

Затлерс считает, что с президентом, которого любит и под-
держивает народ, всегда будут считаться остальные полити-
ки. «Надо понимать, что одной лишь любви народа недоста-
точно. И народ должен понимать, что президентов не готовит 
ни один университет, президентом становятся фактически 
в первый год срока, когда приходится очень много учиться, 
быть очень многосторонним. Еще президент должен уметь 
набрать себе советников и команду канцелярии этих совет-
ников, – рассказывает он. – Важно, чтобы президент мог и 
умел выслушивать мнения всех партий. Надо стараться как 
можно чаще встречаться с ними. Все политические лидеры 
всегда могут обратиться к президенту. Так что если мы хотим 
сбалансированного влияния, то президент должен встре-
чаться со всеми партиями. Президент должен уметь отвечать 
на все вопросы, в том числе и на самые неприятные, которые 
загоняют в угол. Он должен уметь выбраться из этого угла, и 
только тогда люди будут его уважать».

А о предстоящих выборах в Сейм он высказался так: «Ни 
одна партия не выдвинула успешно цель – они борются в 
своем «соку». Новые партии стараются закрепиться. И ста-
рые, например, СЗК, стараются закрепиться. Сейчас они, 
кажется, не знают, что делать, поэтому ведут себя тихо, мол, 
«если все пойдет хорошо, то мы снова будем у власти». 
Поэтому прогнозировать результаты выборов в Сейм бес-
смысленно. Партии сейчас обращаются не к людям, а друг 
к другу, исследуют рейтинги друг друга, но не обращаются к 
обществу». 

СИМОНА ШЬЯДИТЕ,
BNN.LV
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Путешествие 
по океану и на 
землю людей

Фестиваль «GHETTO 
GAMES» в этом году:  
16 видов спорта,  
25 стран-участниц  
и 1500 участников 

Дайнис Бриедис, 
родившийся в рыбацком 
посёлке Мелнсилс в 
Северной Курземе, 
уже с детских лет знал, 
что свою жизнь хочет 
связать с морем.  Первое 
видение – быть капитаном 
рыболовецкого судна. 
Таким, как отец.  Когда 
он подрос, его мечта 
трансформировалась в 
образ морского волка, 
стоящего на капитанском 
мостике океанского 
лайнера, который, как он видел в кинофильмах и читал 
в книгах, с суровым, обветренным ветрами лицом 
ведёт свой корабль по волнам в грозовой шторм, или 
с пистолетом в руке сражается с безжалостными 
пиратами. Тогда и в голову не приходило, что не меньше 
радости и удовлетворения ему будет доставлять катание 
отдыхающих здесь же, по Венте, на моторной яхте, 
осадка которой не превышает пятидесяти сантиметров.

Вентспилчан и гостей города радует новый интересный аттракцион – туристический поезд. Поезд 
произведён на предприятии “GP Trading”, в свою очередь идея о таком виде развлечений принадле-
жит Вентспилсскому информационно-туристическому центру.  Председатель правления «GP Trading» 
Гиртс Пурвиньш рассказал, что вентспилчане появление поезда восприняли с отзывчивостью и улыб-
кой, да и автоводители очень понимающие. 

Вентспилчан и гостей города 
радует туристический поезд

М аршрут поезда идёт вдоль самых зна-
чимых туристических достоприме-
чательностей Вентспилса.  Поездка 
начинается на променаде улицы 
Остас, возле кораблика “Hercogs 

Jēkabs», а самый отдалённый пункт путешествия – 
Южный мол. Маршрут также идёт вдоль Приморского 
музея под открытым небом, Детского городка, фон-
тана «Фрегат “Кит»» и других интересных объектов.  
Пока локомотив тянет один вагон, но планируется, 
что со временем к нему присоединят и второй вагон.  

Дизайн туристического поезда создал архитек-
тор Алвис Дидрихсонс, за создание локомоти-
ва и вагончика следует поблагодарить Ансиса 
Селиса Свириньша, Криста Эркшкиса, Григория 
Грундштокса, Гунтиса Бурневица и Эрика Белте, 
а строительство велось под руководством инже-
нера Яниса Авотиньша.  Проект реализован в 
рамках конкурса Вентспилсского самоуправления 
«Конкурс софинансирования проектов коммерсан-
тов в сфере туризма  и связанных с туризмом 
услуг». 

По традиции, в последнюю неделю июля Вентспилс 
становится столицей экстремального спорта не только 
для Латвии, но и для всей Балтии, а может, даже в мас-
штабе всей Северной и Восточной Европы. В малень-
кий Вентспилс, в котором немногим более 30 000 жите-
лей, съедется количество любителей экстремального 
спорта, равное почти 1/6 населения города. Фестиваль 
«Ghetto Games» приближается стремительными шага-
ми, и его организаторы подсчитали, что в последние 
дни июля в Вентспилс прибудут более 1200 участников 
из 21 страны, которые будут состязаться в 16 видах 
спорта. А если еще включить в это число несколько 
сотен тех, кто приедет в Вентспилс, чтобы поддержать 
спортсменов, то, определенно, наберется около пяти 
тысяч. 

В ентспилс – 
р е з и д е н ц и я 
экстремальных 
видов спорта. 
Почему бы не 

назвать его именно так? 
Так его именуют организа-
торы фестиваля, потому 
что в Вентспилсе «Ghetto 
Games» пройдет уже в 
седьмой раз, и в будущем 
он мог бы стать эпицентром 
олимпиады по экстремаль-
ным видам спорта. По сло-
вам главного координатора 
фестиваля «Ghetto Games» 
в Вентспилсе Иевы Гудини, 
Вентспилс не зря избран 
местом проведения меро-
приятия. «Вентспилс – 
гостеприимный город с 
благоустроенной средой, 
а также возможностями 
отдохнуть на любой вкус 
– от искусственной горы и 
вейк-парка в Парке приклю-
чений до благоустроенно-
го пляжа Голубого флага 
и доступных спортивных 
площадок», – отметила И. 
Гудина. 

ЧУВСТВО ЕДИНЕНИЯ
Проведение такого уже 

очень хорошо известного 
в мире фестиваля – боль-
шое приобретение не толь-
ко для Латвии, но и для 
всей семьи экстремальных 
видов спорта. Это важно 
также для зрителей и тех, 
кто еще только мечтает о 
серьезных занятиях экстре-
мальными видами спорта. 
Если для посещения меро-
приятий в других местах 
или в других видах спор-
та требуется приобретать 
билет, то в «Ghetto Games» 
все можно посетить бес-
платно. «Независимо от 
возраста, пола, нацио-
нальности или любимого 
вкуса мороженого, фести-
валь «Ghetto Games» для 
всех посетителей беспла-
тен, что является большой 
редкостью для меропри-
ятий подобного масшта-
ба. Единственное усло-
вие – необходимо хорошее 

Уровень безработицы среди людей трудоспособного воз-
раста в Вентспилсе после резкого сокращения упорно 
держится в пределах 4%. Редко кому удается устроиться 
на работу, несмотря на то, что число вакансий очень вели-
ко. Kак неоднократно писала газета «Ventspilnieks.lv», 
соотношение большого числа вакансий и количества без-
работных имеет объективную причину, и тем не менее. 
Например, по данным Вентспилсского самоуправления 
со ссылкой на Государственную службу занятости, за 
первую неделю июля на работу устроились пять человек, 
неделей ранее – три, а на прошлой неделе – всего один. 

Пока не удается 
добиться показателя 
ниже 4%

С огласно опу-
бликованной 
информации, 
на прошлой 
неделе было 

официально зарегистриро-
вано 870 безработных. Это 
число кажется сравнитель-
но небольшим, однако его 
возможно еще значительно 
сократить, если самоуправ-
ление, которое очень наде-
ется уменьшить этот пока-
затель, будет работать над 
этим более целеустремлен-
но и призовет на помощь все 
имеющиеся в его подчинении 
учреждения и частные пред-
приятия. Среди безработных 
четвертую часть составляют 
те, кто имеет данный статус 
в течение срока до одного 
года. Приблизительно поло-
вина находятся без работы 
до шести месяцев. В воз-
растных группах 50–54 и 
55–59 лет без работы почти 
четверть сотни, всего пол-
торы сотни безработных 
предпенсионного возраста. 
Настораживает тот факт, что 
более ста безработных – в 
возрасте 25–29 и 30–34 года. 
То есть люди в самом рас-
цвете сил. 

Что касается людей пред-
пенсионного возраста, 
то в Латвии ситуация ста-
новится все более серьез-
ной. Согласно недавно 

опубликованным данным 
Центрального статистиче-
ского управления, в нача-
ле этого года в Латвии было 
269 800, или 13,9%, жите-
лей предпенсионного возрас-
та. Каждый год увеличивает-
ся число жителей в возраст-
ной группе от 55 до 64 лет, и 
с 2010-го до 2018 года рост 
составил 9,1%. Печальные 
последствия демографиче-
ской проблемы, которую не 
удается решить – смертность 
превышает рождаемость. В 
прошлом году в трудовых 
отношениях состояли лишь 
62% людей предпенсионного 
возраста. 

З а р е г и с т р и р о ва н н ы й 
уровень безработицы в 
Вентспилсе на 0,9% ниже, 
чем в среднем в стране. В 
этом нет ничего удивитель-
ного, учитывая, насколь-
ко высок этот показатель 
в Латгальском регионе (в 
среднем 14,9% экономиче-
ски активного населения, а 
в трудоспособном возрасте 
– несколько ниже). Другое 
дело, что в Курземе уровень 
безработицы сейчас состав-
ляет 5,3%, на него все еще в 
значительной степени влияет 
сравнительно высокий пока-
затель уровня безработицы в 
Лиепае (6,2%).

МУДРОСТЬ, 
ПОЧЕРПНУТАЯ У 
ЧЁРНОГО КОНТИНЕНТА 

Всё, о чём он мечтал, 
удивительным образом 
– а может быть, абсолют-
но естественным образом, 
благодаря светлому уму 
и деятельному характе-
ру Дайниса, исполнилось: 
на капитанском мостике в 
далёких и близких морях 
проведены более тридцати 
лет; он побывал в более 
чем 130 портах разных 
стран; у берегов Сомали 
испытал нападение пира-
тов и, как потом оказалось, 
вместе с ужасными канни-
балами путешествовал по 
джунглям Папуа – Новой 
Гвинеи… Но там, где жила 
его семья, в Вентспилсе 
Дайнис несколько лет назад 
бросил якорь не только с 
рассказами о приключив-
шихся с ним удивительных 

историях и с опытом, при-
обретенным во время пла-
вания в дальних морях и 
океанах. С берегов Африки 
он взял с собой и одну 
очень важную жизненную 
мудрость, которую в бесе-
де с ним высказал Гарри 
Паркер, которого называли 
чудо-доктором не только на 
Чёрном континенте: «Мы не 
можем изменить весь мир. 
Но мы можем изменить 
мир одному человеку, ещё 
одному, ещё одному… и так 
понемногу». Паркер добро-
вольно служил медиком 
на самом большом в мире 
мобильном плавучем суд-
не-госпитале “Africa Mercy”, 
капитаном которого в то 
время был Дайнис Бриедис. 
Капитан сохранил в сердце 
эти слова на долгие годы 
и практическое применение 


